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PROTOKÓŁ Nr XLIX/2018 

 
z obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej Leszna VII kadencji, odbytej  
w dniu 28 czerwca 2018 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna  
ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 1000 do 1337. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Leszna Pan Piotr Więckowiak przewodniczy 
obradom XLIX Sesji Rady Miejskiej Leszna.  

 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! 

Otwieram obrady 49 Sesji Rady Miejskiej Leszna. 
   
-    Witam mieszkańców Miasta Leszna przybyłych na dzisiejsze obrady, 
-    Witam radnych Rady Miejskiej Leszna, 
- Witam Pana Łukasza Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna i jego  
     współpracowników, 
-    Witam zaproszonych gości przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, 
-    Witam przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, 
-  Witam przedstawicieli mediów lokalnych, prasy, radia, telewizji, a także 
mieszkańców, którzy będą dzisiaj nas oglądać. 
 
  Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Stwierdzam, że na  
23 Radnych, w Sesji na chwilę obecną uczestniczy 18 Radnych. Mamy quorum 
zatem wszelkie podjęte decyzje będą ważne. Informuję Państwa Radnych, że nie 
wniesiono uwag do protokołu 48 Sesji naszej Rady. Państwo Radni otrzymaliście 
porządek obrad dzisiejszej Sesji  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu, a przed dzisiejszą sesją oraz na wczorajszych komisjach 
otrzymaliście Państwo autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 oraz II wersję projektu uchwały  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048. 
W dniu 21 czerwca br. na moje ręce wpłynęło pismo Prezydenta Miasta Leszna  
z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej Sesji projektu uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Leszno  
a Gminą Włoszakowice, Gminą Miejska Górka, Gminą Góra, Gminą Pakosław, Gminą 
Bojanowo, Gminą Niechlów, Miastem i Gminą Szlichtyngowa, Gminą Jutrosin 
dotyczącego udzielenia schronienia osobom bezdomnym z terenu tych Gmin  
w Schronisku dla Osób Bezdomnych w Lesznie przy ul. Towarowej 10 – DRUK  
Nr 723 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  
W związku z powyższym proponuję, aby w punkcie 4 porządku obrad  
w podpunkcie 7 umieścić projekt uchwały na DRUKU Nr 723. Kolejne projektu uchwał 
otrzymają następujące po sobie numery. Czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Proszę Państwa Radnych o przegłosowanie porządku obrad w nowym brzmieniu. Kto 
z Państwa jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
 
Wniosek został przyjęty: 
17 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się 
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Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 709, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048 

– DRUK Nr 710, 
3) zmiany zasad udzielenia pomocy materialnej studentom uczelni wyższych  

pn. „Student Plus” Plus – DRUK Nr 719, 
4) zmiany uchwały Nr XIX/241/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 10 marca 2016 

r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Cypriana Kamila Norwida  
i Obrońców Lwowa w Lesznie – DRUK Nr 711, 

5) zmiany do uchwały Nr XXIV/294/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 23 czerwca 
2016r. w sprawie przyjęcia Programu „Leszczyńska Karta Seniora”  
– DRUK Nr 712, 

6) porozumienia z Gminą Święciechowa, Miasta i Gminy Rydzyna, Miastem  
i Gminą Osieczna, Gminą Wijewo, Gminą Śmigiel w zakresie objęcia 
mieszkańców tych Gmin opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Lesznie przy ul. Niepodległości 27c oraz przy  
ul. Starozamkowej 14a – DRUK Nr 713, 

7) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Leszno  
a Gminą Włoszakowice, Gminą Miejska Górka, Gminą Góra, Gminą Pakosław, 
Gminą Bojanowo, Gminą Niechlów, Miastem i Gminą Szlichtyngowa, Gminą 
Jutrosin dotyczącego udzielenia schronienia osobom bezdomnym z terenu tych 
Gmin w Schronisku dla Osób Bezdomnych w Lesznie przy ul. Towarowej 10 
– DRUK Nr 723, 

8) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów na terenie Miasta 
Leszna, oraz zasad usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych – DRUK Nr 706, 

9) ustalenia ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Miasta Leszna – DRUK Nr 707, 

10) zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków – DRUK Nr 708, 

11) umiejscowienia Straży Miejskiej w Lesznie w strukturze Urzędu Miasta Leszna  
– DRUK Nr 717, 

12) wyrażenia zgody na najem zabudowanej nieruchomości położonej w Lesznie 
przy pl. Jana Metziga 14 na rzecz Inspektorii Towarzystwa Salezjańskiego 
Świętego Jana Bosko we Wrocławiu – DRUK Nr 718, 

13) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Francuskiej, Belgijskiej i Litewskiej – DRUK  
Nr 715, 

14) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Lechickiej, Lubuskiej i Łużyckiej – DRUK  
Nr 714, 

15) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Edmunda Bojanowskiego, Mielżyńskich  
i Święciechowskiej – DRUK Nr 716, 

16) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  
Nr 720, 
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17) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  
Nr 721, 

18) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  
Nr 722. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie. 
 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Zanim jednak przystąpimy do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji, wszystkich Państwa proszę o powstanie. 
Chciałbym wręczyć przyznany przez Wysoką Radę tytuł „Zasłużonego dla Miasta 
Leszna” Panu płk Mirosławowi Rochmankowskiemu. 
 
Brawa. 
 

Pan Rochmankowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Byłem naprawdę mile zaskoczony, kiedy dowiedziałem się, że 
Rada Miasta Leszna wyróżniła mnie tytułem „Zasłużony dla Miasta Leszna”. Nie 
jestem rodowitym leszczyniakiem, wiem jak ciężko zaskarbić sobie uznanie 
mieszkańców Miasta Leszna, ale mam nadzieję, że przez te 44 lata mojego pobytu  
w tym mieście, kiedy jako młody podporucznik w ’74 roku rozpoczynałem służbę  
w 69. Pułku. 30 lat pracy, czy służby w jednej fabryce, 14 lat już prawie na emeryturze. 
Cieszę się, że moja praca zawodowa, jak i praca społeczna została dostrzeżona  
i chciałem serdecznie podziękować tym wszystkim, którzy zauważyli moja osobę, 
nominowali mnie do tego wyróżnienia, jak i tym, którzy, że tak powiem, zaakceptowali 
nadanie tego tytułu. Serdecznie Państwu dziękuję. 
 
Brawa. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Państwa! Jest razem 
z nami na sali Radny Dawid Helsner, który ostatnio zmienił stan cywilny, serdecznie 
gratulujemy i życzymy nowożeńcom szczęścia. I chciałbym wręczyć z tej okazji  
w imieniu Radnych i Pana Prezydenta mały upominek w postaci kwiatów.  
 
Brawa. 
 

Pan Radny Helsner – Szanowni Państwo! Bardzo dziękuję. Znajdujemy 
się w sali Urzędu Miasta Leszna, gdzie podejmują się najważniejsze dla miasta 
decyzje, gdzie wpływamy na przyszłość mieszkańców i tego regionu i to jest bardzo 
ważna rzecz. Jeśli miałbym – jestem jeszcze bardzo młodym człowiekiem – ale jeśli 
miałbym do tej poru powiedzieć co jest ważniejsze, to chyba tą jeszcze ważniejszą 
rzeczą jest rodzina. Myślę, że większość osób, które tutaj są w tym momencie, wiedzą 
o czym mówię o wiele lepiej i wiecie Państwo, że to ognisko rodzinne, które się buduje, 
które też nie jest takie proste do stworzenia, jest rzeczą kluczową i ono wyznacza sens 
wszystkich innych działań. Jeżeli ta rodzina jest dobrze zbudowana i jeśli ona 
funkcjonuje, to mąż znajduje w żonie oparcie, rodzice mają pociechę z dzieci, jest 
duma z tego, że możemy być dziadkami i babciami. Bardzo dziękuję. W życiu ważne 
są decyzje i rzeczywiście wraz z Sylwią, która Państwa serdecznie pozdrawia 
podjęliśmy tą decyzje tak, jak wielu z Państwa też ja podjęło swego czasu 
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i zamierzamy kontynuować to, co się stało przed ołtarzem jeszcze nie tak dawno, bo 
4 tygodnie temu. Bardzo dziękuję za to ciepłe i rodzinne podziękowanie. Dziękuję 
bardzo. 
 
Brawa. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku obrad. Otwieramy obrady dzisiejszej sesji. 
 
Pkt 2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna.  

 
  Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! Od 
poprzedniej Sesji Rady Miejskiej upłynął niespełna miesiąc. W okresie 
międzysesyjnym mieszkańcy Leszna i regionu mogli skorzystać z niezwykle 
interesujących kulturalnych wydarzeń. Dziękuję wszystkim mieszkańcom za czynny 
udział w wydarzeniach również sportowych, które przygotowało Miasto Leszno  
w minionym czasie. Warto wspomnieć między innymi o:  
wydarzeniach, które były 1 czerwca z okazji Dnia Dziecka na Skateplazie, a także  
9 czerwca odbyła się III edycja Leszczyńskiego Pikniku Naukowego. Dużą 
popularnością cieszyła się interaktywna wystawa fizyczna, gdzie można było zobaczyć 
kulę plazmową, wirówkę uranową, czy tunel świetlny. 
16 czerwca, w auli Wyższej Szkoły Humanistycznej im. Króla Stanisława 
Leszczyńskiego w Lesznie odbyło się uroczyste Zgromadzenie Samorządów Ziemi 
Leszczyńskiej. Pierwsze w historii wspólne zgromadzenie samorządów miało na celu 
uczcić 100-lecie odzyskania przez Polskę Niepodległości.  Na ręce Przewodniczącego 
wpłynęły liczne adresy, w tym od Prezydenta RP, a także od Premiera. Prezydent 
Andrzej Duda przesłał flagę narodową, która uczciła uroczystość. Szczególne 
podziękowania pragnę przekazać samorządom oraz Radnym Rady Miejskiej Leszna, 
Radnym Powiatu Leszczyńskiego, Radnym, którzy uczestniczyli w Zgromadzeniu. 
Szanowni Państwo! Też duże podziękowania dla pracowników Urzędu, którzy pomogli 
w realizacji tych uroczystości, bo były to naprawdę szczególne chwile.  
20 czerwca uczniowie leszczyńskich szkół zostali wyróżnieni statuetką Laur Oświaty. 
Nagrody Prezydenta Miasta Leszna trafiły do finalistów olimpiad i konkursów oraz 
szczególnie uzdolnionych i wyróżniających się dzieci i młodzieży, także serdecznie 
gratulujemy.  
Również 20 czerwca swoje 20-lecie świętował Uniwersytet Trzeciego Wieku. Jubileusz 
był okazją do podsumowania wieloletniej pracy stowarzyszenia. Serdecznie 
gratulujemy. 
22 czerwca Szkoła Podstawowa nr 12 obchodziła jubileusz 30-lecia istnienia. 
Uroczystość odbyła się w auli Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej. Spotkanie było 
okazją do przywoływania wspomnień oraz snucia planów na przyszłość. Gratulujemy 
i życzymy wielu sukcesów. 
W minioną sobotę, 23 czerwca w MOK-u odbyła się gala z okazji 20-lecia Młodzieżowej 
Rady Miasta Leszna. Szczególne gratulacje dla młodzieży dzisiaj będącej na sali  
z nami. 
26 czerwca dobył się wernisaż wystawy o komendancie głównym Armii Krajowej  
– gen. Stefanie „Grocie” Roweckim, który w latach 1930-1935 dowodził  
55. Poznańskim Pułkiem Piechoty w Lesznie. Także to też bardzo ciekawa wystawa. 
Szanowni Państwo! Z tej okazji została wydana publikacja, którą część z Państwa 
również otrzymała.  
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Regionalna Izba Obrachunkowa pismem z dnia 13 czerwca br. skierowała wystąpienia 
pokontrolne w zakresie prowadzonej w Urzędzie Miasta Leszna kontroli za rok 2016. 
Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji znajdują się do 
wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Czy są jakieś pytania do informacji 
Przewodniczącego Rady Miasta? Bardzo proszę, zgłasza się Pan Radny Wojciech 
Rajewski. 

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! Ja 
może nie tyle co do przedstawionej informacji, ile do terminu, a właściwie godziny 
zwołania dzisiejszej Sesji. Parę razy już zwracałem na tej sali uwagę, że tam, gdzie to 
jest uzasadnione, to bywało tak zawsze sesja absolutoryjna, sesja budżetowa, robimy 
te wcześniejsze godziny, bo przecież zdecydowana większość z nas tu obecnych 
pracuje zawodowo i zwołanie sesji w dniu dzisiejszym na godzinę 10.00, no jest 
dokładnym zakłóceniem normalnego dnia naszego pracy. No i chcielibyśmy łączyć 
jedno i drugie bezkolizyjnie, a Pan Przewodniczący konsekwentnie nam w tym 
przeszkadza. Czy Panu znane są okoliczności, którymi kierował się Pan 
Przewodniczący, bo przecież nie Pan zwoływał tą sesję dzisiaj na 10.00, tylko czy 
znane są Panu okoliczności, które zdecydowały, że ta dzisiejsza sesja, w końcu, która 
będzie trwała maksymalnie 3-4 godziny, została zwołana na tak wczesną porę? Mogę 
prosić o odpowiedź? Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowny Panie Radny! 
Przekaże Pana sugestie Przewodniczącemu Rady Panu Sławomirowi Szczotowi. 
Osobiście nie znam przyczyn, dla których sesja została zwołana na godzinę 10.00, 
jednak nie uważam tego za jakieś straszne wydarzenie, ponieważ sesje czasami 
odbywają się o 10.00, także przekażę mimo wszystko uwagi Przewodniczącemu. 
Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń. Są, przepraszam. Pani Stefania Ratajczak, 
bardzo proszę.  

Pani Radna Ratajczak – Dziękuję za głos. Ja ad vocem do Pana 
szanownego Rajewskiego. Panie Rajewski! Ja do Pana ad vocem, jeśli można prosić. 
Ja myślę, że ta sesja została zwołana na godzinę 10.00 tylko i wyłącznie dlatego, że 
mamy dzisiaj, może nieważny mecz, gramy o pietruszkę, albo o marchewkę, ale myślę, 
że każdy z nas chciałby zobaczyć ten mecz, także to jest jeden, chyba główny powód 
tego, że mamy dzisiaj sesję o 10.00. Czy coś ważnego się stało pracujących? Patrząc 
na naszych Radnych, co drugi jest emerytem więc krzywda się nie stanie. Co pierwszy 
jest dyrektorem, naczelnikiem a więc sam sobie daje wolne, bo ma czas 
nieograniczony, także nie widzę problemu. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! Ja bym 
jednak prosił o bardziej takie zwięzłe i merytoryczne wypowiedzi dotyczące stricte 
naszych dzisiejszych projektów uchwał. Proszę wg kolejności zgłoszeń Pan Radny 
Damian Szymczak.  

Pan Radny Szymczak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ja 
w takim razie konkretnie i krótko. No tutaj też do Pana Rajewskiego. Tutaj, że tak 
powiem Pan się troszeczkę pomylił. Pan użył określenia, że Pan Przewodniczący 
konsekwentnie te sesje zwołuje o 10.00. Nie. Przypominam, że chyba większość sesji 
mamy o godzinie 12.00 i o godzinie 14.00, także raczej sesje o godzinie 10.00 tak, jak 
dzisiaj, to jest wyjątek, także raczej tutaj generalnie większość sesji nie koliduje  
z obowiązkami zawodowymi Radnych. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę następny  
wg kolejności zgłoszeń i ostatni głos w dyskusji, Pan Radny Wojciech Rajewski. 

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! No już 
teraz wiem, jakie były przyczyny podjęcia decyzji przez Pana Przewodniczącego 
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Szczota. No, Pana nie poinformował, ale Pana Stefanię poinformował czym się 
kierował, także dziękuję za tą odpowiedź. A tak na marginesie, ci szefowie, prezesi, 
dyrektorzy firm, oni naprawdę na brak zajęcia nie narzekają. I za chwilę się okaże, że 
jeden, czy dwóch Radnych będzie musiał opuścić salę, bo też będzie wykonywał 
obowiązki służbowe, także to nie jest tak, jak Pani mówi Pani Steniu. Dziękuję 
uprzejmie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! Życzę 
owocnych, merytorycznych obrad i być może, jak czas pozwoli obejrzenia meczu 
później, ale w tym momencie przekazuje głos Panu Prezydentowi.  

 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna.  
 

Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Leszna  
w okresie od 31 maja 2018 roku do 28 czerwca br.  
1 czerwca odbył się Miejski Dzień Dziecka na Skateplazie. Tego samego dnia odbyły 
się Obchody Dnia Dziecka i 30-lecie Spółdzielni Mieszkaniowej „Przylesie” na boisku 
przy ul. Rejtana. W tej uroczystości uczestniczył w moim imieniu Pan Prezydent Piotr 
Jóźwiak. 
2 czerwca odbyła się po raz kolejny wspaniała Wystawa Psów Rasowych. Świetna 
impreza. Wielu mieszkańców Leszna skorzystało z tej oferty. 
5 czerwca oficjalnie otwarto Drogę św. Jakuba w Lesznie. Petycję w tej sprawie złożyli 
mieszkańcy Leszna, Radni jednogłośnie przychylili się do pomysłu. Z tego miejsca 
serdecznie dziękuje Pani redaktor Lidce Matuszewskiej, która była głównym 
inicjatorem tych działań. Dziękuje za charyzmę, za konsekwencję w realizacji tego 
ciekawego projektu, który może być elementem promocyjnym naszego miasta. 
6 czerwca wznowiona została 48 sesja Rady Miejskiej Leszna. Również 6 czerwca 
miało miejsce nadanie imienia Przedszkolu Miejskiemu nr 19 w Lesznie. W tym 
wydarzeniu reprezentował mnie Wiceprezydent Piotr Jóźwiak. 6 czerwca odwiedzili 
Urząd Miasta Leszna piłkarze Football Academy Leszno z rocznika 2011, tuż przed 
wyjazdem na jeden z największych krajowych turniejów o tytuł „Klubowych Mistrzów 
Polski”. Tego samego dnia odbył się koncert z okazji Dnia Weterana Działań Poza 
Granicami Kraju. Organizatorem była Rada Naczelna Stowarzyszenia „Rodzina 
Wojskowa” oraz miasto Leszno.  
9 czerwca po raz kolejny odbył się Leszczyński Piknik Naukowy w Leszczyńskim 
Centrum Biznesu. 
10 czerwca odbyła się kolejna impreza w ramach Rynków Śniadaniowych. Tym razem 
mieszkańcy przyszli na Rynki Śniadaniowe na plac Nowy Rynek. 
11 czerwca odwiedziłem Szkołę Podstawową nr 7, aby pogratulować uczniom, 
sportowcom zdobycia Wicemistrzostwa Polski w Piłce Nożnej Chłopców  
i Wicemistrzostwa Polski Młodzików w Szermierce w kategorii floret. Również tego 
samego dnia spotkałem się w Sali Sesyjnej Urzędu Miasta z młodymi sportowcami 
min. siatkarzami, koszykarkami, byli również pływacy, judocy. Było to spotkanie 
związane z wyjazdem na Międzynarodowe Igrzyska Dzieci i Młodzieży w Jerozolimie. 
Miasto Leszno, a także nasz kraj będzie reprezentowała 25-osobowa  reprezentacja. 
12 czerwca na stronach Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego opublikowana 
została lista zadań zaopiniowanych pozytywnie przez Ministra Infrastruktury i Rozwoju. 
Dotyczy wsparcia Lokalnej Infrastruktury Drogowej. Przypomnę, że Leszno otrzymało 
dotację w kwocie 1 mln zł na przebudowę ul. Słowiańskiej. Całkowity koszt zadania 
opiewa na kwotę 1,7 mln zł. Również 12 czerwca podpisałem wspólnie z Wojewódzkim 
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Komendantem OHP porozumienie, które ma związek z naszą współpracą, związana  
z bezrobociem, podwyższaniem kwalifikacji zawodowych, szkolenia młodzieży 
wymagającej działań resocjalizacyjnych. 
Od dnia 12 czerwca – cieszę się niezmiernie – w Wydziale Komunikacji Urzędu Miasta 
działa system kolejkowy. Mam nadzieję, że usprawni to obsługę klientów, a także 
pracę naszych pracowników tegoż Wydziału. 
13 czerwca w Ratuszu wręczałem nagrody laureatom i wyróżnionym w 7. edycji 
Festiwalu Technologii. 
14 czerwca spotkałem się z właścicielami i zarządcami nieruchomości położonych na 
obszarze rewitalizacji. Spotkanie dotyczyło tematyki premii termomodernizacyjnych, 
premii remontowych i kompensacyjnych przeznaczonych dla właścicieli 
nieruchomości. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele Banku Gospodarstwa 
Krajowego. Również 14 czerwca dotarła do nas informacja o kolejnym 
dofinansowaniu. Tym razem otrzymaliśmy prawie 8 mln zł na przebudowę ul. 
Osieckiej, drogi wojewódzkiej nr 432 w granicach miasta Leszna. 14 czerwca 
odwiedziłem Przedszkole Miejskie nr 18 w ramach akcji cała Polska czyta dzieciom. 
15 czerwca uczestniczyłem w Jarmarku Pomysłów zorganizowanym przez 
Stowarzyszenie Centrum PISOP. Tego samego dnia w Galerii Sztuki Muzeum 
Okręgowego uczestniczyłem w otwarciu wystawy „Żużel. 80 lat wrażeń”. 
16 czerwca w auli Wyższej Szkoły Humanistycznej odbyło się Zgromadzenie 
Samorządów Ziemi Leszczyńskiej dla uczczenia 100. rocznicy odzyskania przez 
Polskę Niepodległości. 
18 czerwca ogłosiliśmy wyniki Budżetu Obywatelskiego. Sześć projektów zostanie 
zrealizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego na rok 2018. Ich łączny szacunkowy 
koszt opiewa na kwotę ponad 1 mln złotych. Postanowiłem również docenić 
obywatelską postawę mieszkańców Leszna, którzy we wszystkich dotychczasowych 
edycjach Budżetu Obywatelskiego – mówię tu w kolejnych edycjach 4-letnich zebrali 
w ramach swoich projektów powyżej 1000 głosów. Chciałbym w toku prac nad 
budżetem Miasta Leszna zaproponować te propozycje. Jest to jasny i czytelny sygnał 
dla mnie i dla  Państwa Radnych, że są to oczekiwane zadania czy inwestycje, które 
powinniśmy realizować.  Również tego samego dnia uczestniczyłem w otwarciu 
nowego boiska w Zespole Szkół Ekonomicznych w Lesznie. Inwestycja zrealizowana 
w ramach budżetu obywatelskiego. 
19 czerwca spotkałem się z seniorami w związku z rozstrzygnięciem konkursu na logo 
Leszczyńskiej Rady Seniorów. Koło Pana Przewodniczącego Piotra Więckowiaka 
mamy te logo, także moglibyśmy Państwu radnym pokazać, jak będzie wyglądało logo 
Leszczyńskiej rady Seniorów. Chciałbym też podkreślić, że warunkiem uczestnictwa 
w konkursie było ukończenie 60 roku życia. Zwycięzcą konkursu została Pani Helena. 
Przyznano również dwa wyróżnienia: dla Pana Józefa oraz dla Pani Barbary. 
Zwycięskie logo posłuży Leszczyńskiej Radzie Seniorów do identyfikacji 
funkcjonowania tego ciała. Tego samego dnia uczestniczyłem w Pikniku ze 
wspomnieniami w Parku Satyryków, zorganizowanym przez Leszczyński Bank 
Żywności. Z tego miejsca serdecznie dziękuję Pani Grażynie Banasik, a także  całej 
grupie wolontariuszy, którzy zorganizowali bardzo ciekawy, fajny piknik, skierowany do 
mieszkańców naszego miasta.  
20 czerwca uczestniczyłem w uroczystym Jubileuszu 20-leciu Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. Również tego samego dnia uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego, 
absolwentów Przedszkola nr 12 w Zaborowie. Zasygnowaliśmy, że powstanie czwarty 
oddział. Dzisiaj Państwo radni będziecie decydować przy zmianach do budżetu, aby 
zabezpieczyć 70 tys. zł na stworzenie potrzebnego czwartego oddziału w Przedszkolu 
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Miejskim przy ul. Czarnoleskiej. Tego samego dnia w Miejskim Ośrodku Kultury Pan 
Wiceprezydent Piotr Jóźwiak wręczał Leszczyńskie Laury Oświaty – nagrody 
przyznawane za wybitne wyniki w nauce i osiągnięcia na olimpiadach przedmiotowych. 
W tym roku otrzymało je 27 uczniów. 
21 czerwca uczestniczyłem już w 6. edycji Pieczenia Chleba połączone z oficjalnym 
otwarciem Miejskiej Pasieki, która została otwarta Zakładzie Pomocniczym Zespołu 
Szkół Rolniczo-Budowlanych w Lesznie. 
22 czerwca uczestniczyłem w Wielkopolskim Regionalnym Forum Terytorialnym. 
Spotkanie dotyczyło omówienia strategii rozwoju Województwa Wielkopolskiego.  
W tym spotkaniu brał udział Marszałek Województwa Wielkopolskiego. Myślę, że 
przygotowujemy jeden z najważniejszych dokumentów strategicznych Województwa 
Wielkopolskiego, związany nie tylko z planowaniem przestrzennym, ale także  
z kwestiami związanymi z transportem, z kwestiami społecznymi, kulturalnymi. Akurat 
ten dokument podlega konsultacjom społecznym. Podziękowałem Panu Marszałkowi 
za przybycie do naszego miasta i udział w szerokich konsultacjach społecznych. 
Również tego samego dnia uczestniczyłem w Jubileuszu 30-lecia Szkoły Podstawowej 
nr 12. 
24 czerwca na zaproszenie Stowarzyszenia Amazonki uczestniczyłem  
w Wielkopolskiej Pływackiej Spartakiadzie pod hasłem „Dopóki walczysz jesteś 
zwycięzcą!” Także 23 czerwca uczestniczyłem w Mistrzostwach Polski Dubletów  
w Petanque. Z tego miejsca serdecznie dziękuję Panu Radnemu Krystianowi 
Maćkowiakowi i Panu Romualdowi Ratajczakowi za zorganizowanie tych mistrzostw. 
Bardzo dużo uczestników, wahania atmosferyczne pogody, ale rzeczywiście 
organizacyjnie wszystko było dopięte do ostatniego guzika, także jeszcze raz Panie 
radny serdecznie dziękuję Panu i wszystkim współpracownikom, którzy zorganizowali 
mistrzostwa Polski.  
26 czerwca odbyła się gala z okazji 25-lecia istnienia Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Na tej uroczystości  Miasto 
Leszno reprezentował Pan Wiceprezydent Adam Mytych. 26 czerwca na Komisji 
Spraw Społecznych Pani Dyrektor Donata Majchrzak-Popławska, Dyrektorka 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, przekazała informację o uzyskaniu wsparcia od 
Wojewody Wielkopolskiego na zorganizowanie świetlicy integracyjnej dla dzieci. 
Świetlica ma działać od połowy września, spotkania odbywać się będą w siedzibie 
Stowarzyszenia Echo.  
27 czerwca, czyli wczoraj podpisałem akt notarialny potwierdzający sprzedaż terenu 
w podstrefie Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej INVEST-PARK w Lesznie. 
Nabywcą działki o powierzchni ponad 3 ha jest firma Unitec Polska Sp. z o.o.  
chciałbym podkreślić, że do budżetu miasta wpłynęła kwota prawie 2,8 mln zł i tak dla 
informacji, jeżeli chodzi o Strefę Inwestycyjną I.D.E.A., została na praktycznie jedna 
działka. Wczoraj odbyły się rozmowy z kolejnym inwestorem, który jest zainteresowany 
nabyciem kolejnej przestrzeni w Strefie Inwestycyjnej. 
Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  Jeżeli są pytania, czy informacje dotyczące 
działań realizowanych przez Biuro projektów Współfinansowanych, czy Miejski Zarząd 
Dróg i Inwestycji, a także jeżeli państwo radni chcieliby uzyskać informacje o zbyciu 
nieruchomości, czy też informacje o rynku pracy, jestem do Państwa dyspozycji. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję Panie Prezydencie 
za przedstawienie sprawozdania. Szanowni Państwo! Czy są jakieś uwagi, pytania do 
sprawozdania? Proszę o zgłoszenia. Pan Tomasz Malepszy, czy chciał Pan zabrać 
głos? Bardzo proszę. Dobrze, dobrze, nie zmieniajmy. Proszę Pan Tomasz Malepszy.  
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Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Do 
tej informacji, dotyczącej prac nad Strategią Województwa Wielkopolskiego, czy ze 
strony Miasta Leszna będą tutaj takie wymogi związane z korelacją naszej strategii  
z tą Strategią Województwa Wielkopolskiego? Ona pewnie nie będzie gotowa w tej 
kadencji, ale pewnie jakieś prace tutaj też Pan przewiduje, żeby już tezy do tej strategii, 
które przedstawił pewnie Pan Marszałek – przepraszam, nie mogłem być na tym, nie 
było mnie w Lesznie – czy będą tutaj, przewiduje Pan jakieś prace nasze, wewnętrzne 
samorządowców nad tymi tezami, dotyczącej strategii przyszłej? 

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Odpowiadając na pytanie Pana Prezydenta Tomasza Malepszego chcę podkreślić, że 
tak, nasze dokumenty, jeżeli chodzi o Strategię Miasta Leszna będziemy też 
aktualizować. Ona wymaga rozpoczęcia prac. To musi być skorelowane z pracami na 
poziomie pracowników, czy służb Marszałka Województwa Wielkopolskiego. 
Będziemy też wnosić wiele uwag, czy wiele aspektów, które moim zdaniem w takiej 
strategii powinny być umieszczone, jak np. Kolej Metropolitalna. To jest dla nas bardzo 
ważne, także to będzie też element naszego, jakby formalnego zgłoszenia. Myślę, że 
za chwileczkę też rozpoczniemy prace, ponieważ z ramienia urzędu Miasta tą 
strategię, czy nad tą Strategią Województwa Wielkopolskiego będzie pracowała Pani 
Beata Nawrocka z Wydziału Promocji i wspólnie usiądziemy i będziemy dyskutować  
i rozmawiać. Tak naprawdę na tym pierwszym spotkaniu były główne założenia 
przygotowane przez urzędników i teraz czas na analizę tych dokumentów, które do 
nas dotarły i wnoszenia uwag, które są bardzo ważne na rzecz rozwoju Subregionu 
Leszczyńskiego. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za odpowiedź. 
Następny Pan Radny Jarosław Zielonka. 

Pan Radny Zielonka – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Jeszcze takie dwa ważne wydarzenia, które miały miejsce też w tym ostatnim okresie. 
W jednym z nich uczestniczył Pan Prezydent, Pan Wiceprezydent. Chciałem Państwa 
poinformować, że powstaje batalion obrony terytorialnej. Jest to batalion piechoty 
lekkiej. Dowódcą jego będzie Pan płk Wyrzykowski, oficer Centrum Szkolenia Wojsk 
Lądowych, natomiast dowódcą brygady Pan płk Miernik. Jest to dowódca, był  
w strukturach XI Kawalerii Pancernej. Są to bardzo doświadczeni oficerowie. Szanowni 
Państwo! Dzięki temu będzie możliwość rozwoju naszego garnizonu, m.in. tutaj mam 
na myśli tą naszą strzelnicę, o którą już od jakiegoś czasu walczymy. Płk Szwed też  
o tym nie chciał oficjalnie wspominać, ale dostali odpowiednie środki, żeby móc 
rozwinąć ten nasz garnizon. Około 500 żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej będzie 
stacjonowało w Lesznie, około 90 żołnierzy zawodowych dodatkowo i mam nadzieję, 
że ten garnizon się będzie jeszcze fajniej rozwijał. Może kiedyś też, w przyszłości po 
rozmowach, myślę, że z Dowództwem Generalnym uda się, żeby to dowództwo 
4. Pułku może wróciło do Leszna. Kolejna, szanowni Państwo, jeszcze sprawa. W dniu 
wczorajszym dwa leszczyńskie dywizjony przeciwlotnicze odbywały – co trzy lata  
mają – zaliczeniowe strzelania rakietowe. Wczoraj gratulowałem dowódcy pułku, 
zaliczyli te strzelania i na ocenę bardzo dobrą, także chciałbym, żebyście Państwo też 
wiedzieli. Dowódca mówił szkoda tylko, że nikogo z Państwa też nie było, bo 
zaproszenia wystawił na tych strzelaniach. I jeszcze, szanowni Państwo rozmawiamy 
z Dowództwem Generalnym nt. zgrupowania Gortata w Lesznie. Gortat ze swoim 
zespołem ma zagrać mesz z Wojskiem Polskim. Chcemy, żeby to się odbyło na terenie 
Leszna, to zgrupowanie i chcemy tego Gortata ściągnąć do Leszna. Myślę, że  
w najbliższym czasie też chcemy rozmawiać z Dowódcą Generalnym, żeby to udało 
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się przeforsować, bo bardzo mocno o to Siły Powietrzne walczą. Myślę, że uda się 
żeby to się odbyło w Lesznie. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję Panu Radnemu za 
przedstawienie informacji o wydarzeniach, które dotyczyły Leszna i wydarzyły się też 
w Lesznie. Szanowni Państwo! Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 709 – Jest 

na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Panią Alicję 

Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały 
na DRUKU Nr 709 wraz z autopoprawkami. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Zmiany w budżecie polegają na zwiększeniu po stronie dochodów 
i po stronie wydatków o kwotę 4.607.386,44 zł. Jeżeli o dochody chodzi, to największa 
kwota to ponad 4,4 mln. Jest to włączenie środków z tytułu niewykorzystanych 
wydatków niewygasających. One muszą być wydatkowane do końca czerwca, ale już 
na dzień dzisiejszy wiemy, że to nie nastąpi. W związku z przeznaczmy te środki na te 
same zadania, a realizacja, czy płatności nastąpią w II półroczu. Uruchamiamy 
rezerwę celową na zadania Budżetu Obywatelskiego  w wysokości 1.080.796,60 zł. 
Jest to 6 zadań, które zdobyły najwięcej głosów. Po stronie dochodów włączamy środki 
z budżetu państwa na 2 projekty w kwocie 103.065,00 zł. Jest to Edukacyjno-
Integracyjna Świetlica Środowiskowa dla dzieci romskich i oparcie społeczne dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi. W jednostkach oświatowych zwiększmy dochody  
o kwotę 66.400 zł. Jednocześnie przeznaczając tą kwotę na wydatki szkół  
i przedszkoli. Jeżeli chodzi o wydatki, oprócz zwiększeń z tytułu niewykorzystanych 
wydatków niewygasających, zwiększamy lub wprowadzamy m.in. takie zadania jak 
przebudowa ul. Słowiańskiej – 68 tys. zł, Rowerowe Leszno, czyli tzw. rower miejski  
– 50 tys. zł, modernizacja terenu u zbiegu ul. Łaziebnej i Zygmunta Krasińskiego na 
park kieszonkowy – 130 tys. zł, modernizacja oświetlenia ulicznego – 40 tys. zł, 
opracowanie dokumentacji dla budowy pełnowymiarowego boiska przy kompleksie 
boisk w Zaborowie – 30 tys. Zwiększamy również nakłady inwestycyjne w jednostkach 
oświatowych na kwotę ponad 230 tys. zł. Jest to modernizacja budynku Przedszkola 
Miejskiego nr 12, a także wymiana okien w przedszkolach miejskich i modernizacja sal 
lekcyjnych w Zespole Szkół Ekonomicznych i monitoring boiska przy I Liceum 
Ogólnokształcącym. Zmniejszamy natomiast wydatki na drogach – 250 tys.  
o nawierzchni ulepszonej, przeznaczając ta kwotę na bieżące remonty dróg.  
I zmniejszamy o kwotę 1,3 mln na zadaniu budowa wschodniego kolektora 
deszczowego i przesuwamy realizację zadania na lata 2019-2020. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
informacji. Szanowni Państwo Radni. O opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. Proszę jednocześnie  
o informację nt. wniosku formalnego, jaki został zgłoszony na Komisji. 

Pan Radny Goryniak – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! Proszę 
Państwa! Przy omawianiu projektu uchwały na DRUKU Nr 709 na Komisji Rewizyjnej 
złożyłem wniosek formalny o zabezpieczenie środków wysokości  150 tys. zł na 
budowę pomnika Armii Krajowej. Ten wniosek został przegłosowany w stosunku: 
3 głosy za i 3 osoby wstrzymały się. I w tym momencie chciałem złożyć wniosek 
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formalny poprawki do zmiany budżetowej na zwiększenie środków na zadania  
pt. „Budowa pomnika Armii Krajowej w Lesznie” o kwotę 150 tys. zł, która może zostać 
sfinansowana z rezerwy budżetowej ogólnej, która w zmienionej uchwale budżetowej, 
która teraz procedujemy wynosi 610.684,26 zł. Budowa pomnika Armii Krajowej  
w budżecie miasta mieści się w dziale 92195. Na temat budowy pomnika – tutaj muszę 
wspomnieć, proszę Państwa – na Komisji rewizyjnej wywiązała się dyskusja, w sumie 
pozytywna z tym, że przypomniano, że w czerwcu 2016 roku Rada Miasta podjęła 
uchwałę nt. budowy pomnika 55. Pułku Piechoty, który uchwaliliśmy wtedy i jakoby 
został zatrzymany proces budowy tego pomnika. W związku z tym ja, jako szef klubu 
Prawa i Sprawiedliwości po przedyskutowaniu sprawy z naszymi kolegami, chciałem 
złożyć oświadczenie oficjalne, że w najbliższych zmianach budżetowych również 
poprzemy projekt wznowienia budowy tego pomnika. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Panie 
Przewodniczący! Chciałbym tylko uściślić, czy wynik głosowania dotyczył samego 
wniosku formalnego, czy całego projektu uchwały wraz z wnioskiem formalnym? 

Pan Radny Goryniak – Wynik głosowania dotyczył budowy pomnika, 
natomiast głosowanie dotyczące DRUKU Nr 709 zostało zaopiniowane jednogłośnie 
pozytywnie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – I głosowano wraz ze 
zgłoszoną wcześniej poprawką, czy bez tej poprawki? 

Pan Radny Goryniak – Bez tej poprawki. 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze, dziękuję. O opinię-

stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały przedstawiony na 
DRUKU Nr 709 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 
zaopiniowała pozytywnie. Za przyjęciem było 5 osób i przy 1 głosie wstrzymującym. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swoim wczorajszym 
posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 709 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2018 zaopiniowani pozytywnie w sposób następujący: 4 radnych 
głosowało za przyjęciem, przeciw 0 głosów, wstrzymał się 1 Radny. Chcę tutaj 
zaznaczyć, że Pan Radny Wojciech… 

Pan Radny Rajewski – Nie brał udziału w głosowaniu! 
Pan Radny Jęcz –  Proszę? 
Pan Radny Rajewski – Nie brał udziału w głosowaniu! 
Pan Radny Jęcz –  Wstrzymał się 1 głos. 
Pan Radny Rajewski – Nie brał udziału w głosowaniu! 
Pan Radny Jęcz –  Panie Radny! Proszę mnie nie poprawiać! Ja chce 

dokończyć, a Pan cały czas koryguje, proszę Pana! 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę o porządek! Proszę 

sobie nie przeszkadzać w wypowiedzi.  
Pan Radny Jęcz –  Proszę wysłuchać do końca, bo Pan cały czas 

przeszkadza! Pan Wojciech Rajewski nie brał udziału w głosowaniu, zgodnie z art. 25a 
ustawy o samorządzie terytorialnym. Dziękuję bardzo. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały 
na DRUKU Nr 709, 8 Radnych obecnych, wszyscy byli za przyjęciem. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Pana 
Wiceprzewodniczącego Marka Ganowicza. 

Pan Radny Ganowicz – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Na 
posiedzeniu Komisji Praworządności i Porządku Publicznego uczestniczyło na 6, 
wszyscy byliśmy za przyjęciem projektu uchwały na DRUKU Nr 709. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego  
Pana Krystiana Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na DRUKU 
Nr 709 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018. Głosowało 
7 Radnych, wszyscy byli za. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Panie Radny! 
Proszę sprawdzić, czy korzysta Pan ze swojej karty, bo na naszym monitorze 
wyświetlała się wypowiedź Pana sąsiada. O opinię-stanowisko Komisji Kultury i Sportu 
proszę Wiceprzewodniczącego Radnego Pana Jarosława Zielonkę. 

Pan Radny Zielonka – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Komisja Kultury i Sportu głosowała nad projektem uchwały na DRUKU Nr 709, 
głosowało 5 Radnych, wszyscy byli za . Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję.  Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Szanowni 
Państwo! Mimo, że nie widzę zgłoszeń do dyskusji, był jednak wniosek formalny, 
zgłoszony na Komisji Rewizyjnej, dotyczący zmian do tego projektu, dlatego proszę 
Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku formalnego, 
przegłosowanego na Komisji tak, abyśmy mogli go tutaj w obecności wszystkich 
Radnych ocenić. Proszę Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Goryniak. 

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! 
Zgłaszam wniosek formalny o zwiększenie środków na zadanie pt. „Budowa pomnika 
Armii Krajowej w Lesznie” o 150 tys. zł, sfinansowany z ogólnej rezerwy budżetowej. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo!  
Proszę o przegłosowanie przedstawionego wniosku formalnego. Kto z Państwa jest 
za przyjęciem wniosku formalnego proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Szanowni Państwo 
Informuję, że wniosek formalny został przegłosowany jednomyślnie 
 
Wniosek został przyjęty: 
16 głosów za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących, 
  3 osoby nie głosowały. 
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  Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W związku z powyższym 
musimy ogłosić w tym momencie przerwę ponieważ projekt uchwały budżetowej 
ulegnie zmianie i w tym momencie Pani naczelnik Alicja Wojciechowska dokona 
odpowiednich zmian, a wcześniej zgłaszał się do dyskusji, jako jedyny zgłoszony tutaj 
Radny Pan Wojciech Rajewski.  
  Pan Radny Rajewski – Panie Przewodniczący! Ja bardziej ad vocem 
tego wniosku, Oczywiście głosowałem, jak wszyscy za tym wnioskiem  
o dofinansowanie tego pomnika Armii Krajowej, ale troszeczkę mnie uprzedził 
Przewodniczący Klubu Radnych PiS. Temat odbudowy pomnika Poznańskiego 
55. Pułku Piechoty, tam jest kwota do rozruchu niezbędna około 50 tys. My już dzisiaj 
nie będziemy żadnych wniosków składać, żeby tego projektu budżetu tutaj dziesięć 
razy nie poprawiać, ale miałbym apel, Panie Prezydencie, aby przy kolejnych 
zmianach w budżecie znaleźć jednak te 50 tys. To jest taka prośba, apel, żebyśmy nie 
musieli w stylu podobnym jak koledzy zgłaszać wniosku. Temat tak, jak już kolega 
wspomniał od 2 miesięcy dojrzewa. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Ostatni głos w dyskusji przed 
przerwą. Autor wniosku formalnego Pan Radny Marek Goryniak. 

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! 
Chciałem moim przyjaciołom Radnym i Państwu serdecznie podziękować za poparcie 
tego wniosku. Wszyscy zdajemy sobie sprawę, że jesteśmy w wyjątkowym okresie 
istnienia Państwa Polskiego, mamy 100-lecie odzyskania Niepodległości i ten pomnik 
wpisuje się pięknie w te wydarzenia. Bardzo dziękuję Państwu. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Ogłaszam 10-minutową przerwę. 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 
  Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! Po 
krótkiej przerwie wznawiamy obrady dzisiejszej Sesji. Proszę o przygotowanie się. 
Szanowni Państwo! W czasie przerwy Pani naczelnik Alicja Wojciechowska 
przygotowała stosowne poprawki do projektu uchwały, który został wcześniej 
omówiony wraz z wnioskiem formalnym, dlatego możemy przystąpić do głosowania 
nad tym oto dokumentem. Szanowni Państwo! Proszę o przegłosowanie. Kto z Pań  
i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 709 wraz z autopoprawkami, kto jest za, proszę 
nacisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 
Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 709 wraz z autopoprawkami została podjęta 
 
Uchwała została podjęta: 
18 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  1 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 
  
 

Uchwała Nr XLIX/675/2018 
Jak w załączniku Nr 4 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Jeden Radny – Pan Wojciech 

Rajewski nie brał udziału w głosowaniu z powodu art. 25a ustawo samorządzie 
gminnym. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048 

– DRUK Nr 710 – wersja II – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Panią Alicję 

Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały 
na DRUKU Nr 710 wraz ze stosowną zmianą, dotyczącą finansowania pomnika, bo 
tutaj tez pewnie jakieś zmiany mamy. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Teraz Państwo II wersję załącznika nr 1 do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej otrzymaliście, która polega tylko na tym, że zwiększa się wydatki 
majątkowe o 150 tys. natomiast bieżące zmniejsza się o 150 tys. Natomiast Wieloletnia 
Prognoza jest konsekwencją zmian, zmienialiśmy budżet – zwiększaliśmy dochody  
i wydatki, również się zmieniają te kwoty w Wieloletniej Prognozie, jak i w wykazie 
przedsięwzięć. W przedsięwzięciach wieloletnich zmieniają się limity wydatków  
w poszczególnych latach w związku ze zmianami, które zostały dokonane w budżecie. 
Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Marka Goryniaka. 

Pan Radny Goryniak – Proszę Państwa! Komisja Rewizyjna projekt 
uchwały na DRUKU Nr 710 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Leszna na lata 2018-2048 przegłosowała jednogłośnie za. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za informację.  
O opinię-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą  
Radną Panią Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048 na podstawie §14 pkt 6 
Regulaminu Rady Miejskiej rekomenduje Wysokiej radzie. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za opinię Komisji.  
O opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza, 

Pan Radny Jęcz –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU Nr 710 Radni na wczorajszym 
posiedzeniu Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowani pozytywnie  
4 głosami za, przeciw było 0 głosów, wstrzymał się 1 Radny. Również chcę zaznaczyć, 
że Pan radny Wojciech Rajewski nie brał udziału w głosowaniu zgodnie z art. 25a 
ustawy o samorządzie terytorialnym. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 
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Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU  
Nr 710, przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za informację. 
O opinię-stanowisko Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Szanowni Państwo! Projekt uchwały na 
DRUKU Nr 710 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna 
na lata 2018-2048 przyjęto przez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie przez aklamację, korzystając z możliwości regulaminowej. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Wiceprzewodniczącego Radnego Pana 
Jarosława Zielonkę. 

Pan Radny Zielonka – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Komisja Kultury i Sportu projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048 na DRUKU Nr 710, głosowało  
5 Radnych, przyjęła jednogłośnie 5 głosami za. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję.  Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nie widzę 
zgłoszeń do dyskusji. Szanowni Państwo! Zatem stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2048 na 
DRUKU Nr 710 wersja II wraz z autopoprawkami została podjęta na podstawie  
§14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna, jednomyślnie.  

 
Uchwała Nr XLIX/676/2018 

Jak w załączniku Nr 6 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
3) zmiany zasad udzielenia pomocy materialnej studentom uczelni wyższych  

pn. „Student Plus” – DRUK Nr 719 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana 
Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU 
Nr 719. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Propozycja zmiany tej uchwały wynika z tego, że  
w przyjętej uchwale dotyczącej programu Student Plus wskazaliśmy datę 10 września, 
jako datę graniczną, kiedy można składać wnioski o uzyskanie tego stypendium. Już 
na Komisji Edukacji mówiłem, że to tak trochę wynikało z tego, że skupiliśmy się na 
tym czerwcu-lipcu, jako okresie sesyjnym, a odezwało się kilku studentów, myślę, że 
ich było 5-6, którzy nas pytali, że oni zdają w pierwszym terminie dopiero 15, czy 
20 września, a chcieliby brać udział w tym konkursie. Dlaczego oni nie mogą brać 
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udziału, jeżeli oni mieszczą się w roku akademickim/ Argumentacja w moim 
przekonaniu jak najbardziej słuszna. We wszystkich naszym interesie jest to, skoro 
Rada, jeśli się nie mylę, podjęła jednogłośnie tą uchwałę, jest to, że żeby tacy studenci 
mogli też brać udział w tym konkursie, stąd propozycja zmiany, żeby ten 10 września 
zamienić na dzień 30 września i umożliwić wszystkim studentom, którzy uzyskają 
odpowiednią średnią także w połowie września startowanie w tym konkursie. Dziękuję 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Zmiana wydaje się 
jak najbardziej zasadna. Proszę o opinię-stanowisko Komisji Edukacji, proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała zmiany 
zasad udzielania pomocy materialnej studentom uczelni wyższych. Głosowało  
7 Radnych, wszyscy byli za. Dziękuję bardzo. 
  Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nie widzę 
zgłoszeń. Szanowni Państwo! Stwierdzam zatem, że uchwała w sprawie zmiany zasad 
udzielenia pomocy materialnej studentom uczelni wyższych pn. „Student Plus” na 
DRUKU Nr 719, została podjęta na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
jednomyślnie. 
 

Uchwała Nr XLIX/677/2018 
Jak w załączniku Nr 8 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
4) zmiany uchwały Nr XIX/241/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 10 marca 2016 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Cypriana Kamila Norwida i Obrońców Lwowa  
w Lesznie – DRUK Nr 711 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9  
do niniejszego protokołu. 

 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana Macieja 
Kubiaka, naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego  
i Budownictwa o  przedstawienie nam  projektu uchwały. 

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Przypomnę, że dla tego terenu plan miejscowy obowiązuje natomiast zmiany tego 
plany, czy decyzje o zmianie tego planu podjęli Państwo już w 2016 roku, przy czym 
zakres tej zmiany był mniejszy niż dzisiaj proponujemy. Co się zmieniło od tego czasu? 
Po pierwsze został opracowany program funkcjonalno-użytkowy dla terenu Zakładu 
Zieleni Miejskiej i poszerzenie tego zakresu w południowej części obszaru jest 
związane z uwzględnieniem wprost właśnie tego programu funkcjonalno-użytkowego. 
Po drugie, skoro już granice opracowania planu miejscowego ulegają modyfikacji, 
ulegają zmianom, to podjęliśmy rozmowy z właścicielami terenu po mleczarni, czyli 
dzisiaj tam funkcjonuje dyskoteka i ku naszemu zdziwieniu padła taka deklaracja, 
poparta pismem, że są zainteresowani funkcją mieszkaniową, wielorodzinną  
z usługami na tym terenie. I uważam, że jest to bardzo dobry kierunek, czyli jest szansa 
na to, że dostrzegając sposób, w jaki miasto traktuję tą przestrzeń Zakładu Zieleni 
Miejskiej, czyli park miejski, czyli zieleń publiczna, otwarta, biznes też dostrzega 
potencjał rozwojowy w granicach swojej nieruchomości i to nas bardzo cieszy. Trzeci 
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aspekt – przedszkole, które funkcjonuje przy ul. Poplińskiego. Właściwie jego rozwój 
podlega pewnym ograniczeniom planistycznym w obowiązującym dzisiaj dokumencie. 
I te ograniczenia, to m.in. linia zabudowy, nieprzekraczalna linia zabudowy. Żeby 
spokojnie umożliwić rozwój na przyszłość, oczywiście warto pomyśleć o przesunięciu 
tej linii zabudowy w taki sposób, żeby była pełna swoboda kształtowania tych terenów 
publicznych. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej 
proszę Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na wczorajszym 
posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 711 zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie 
6 głosami za. Dziękuje. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję.  Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Szanowni Państwo! 
Według kolejności zgłoszeń Pan Radny Damian Szymczak. 

Pan Radny Szymczak – Ja mam pytanie do Pana naczelnika – chodzi 
mi o te potencjalne mieszkania. Dokładnie w którym miejscu one miałyby być, 
mieszkania lub domy? Domy to raczej nie, potencjalne mieszkania. W którym miejscu 
one by miały być i ile ich miałoby tam być? 

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Może od tej drugiej części. Ile, to na 
ta chwilę nie wiadomo tym bardziej, że rozważania właścicieli mają na razie bardziej 
kierunkowy charakter niż szczegółowy, ale chcę zwrócić uwagę, że teren po mleczarni 
jest bardzo duży i tam z tyłu tak naprawdę dzisiaj to funkcjonuje jako parking. Terenu 
jest sporo i uważam, że tej zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej też tam 
troszeczkę może się zmieścić, o ile będzie taka wola rzecz jasna właścicieli  
i inwestorów. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za udzielenie 
odpowiedzi. Następny Radny według zgłoszeń, proszę Pan Prezydent Tomasz 
Malepszy. 

Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Panie naczelniku! Mówił Pan o linii zabudowy. Rozumiem, że ta zmiana w planie 
obowiązującym do tej pory ma pozwolić ewentualnie na rozbudowę przedszkola, czy 
jest bardziej związana właśnie z tym zamysłem właścicieli byłej mleczarni? 

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Nie. Przesunięcie linii zabudowy 
dotyczy bezpośrednio terenu miejskiego przedszkola.  

Pan Radny Malepszy – Dziękuję. 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za udzielenie 

odpowiedzi. Szanowni Państwo! Proszę o przegłosowanie. Kto z Pań i Panów 
Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/241/2016 Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 10 marca 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Cypriana Kamila 
Norwida i Obrońców Lwowa w Lesznie – DRUK Nr 711, proszę o podniesienie dłoni 
i naciśnięcie odpowiednich przycisków. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała w zmiany uchwały Nr XIX/241/2016 
Rady Miejskiej Leszna z dnia 10 marca 2016 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: 
Cypriana Kamila Norwida i Obrońców Lwowa w Lesznie – DRUK Nr 711 została 
podjęta jednomyślnie 
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Uchwała została podjęta: 
20 głosami za 
  0 głosami przeciw 
  0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr XLIX/678/2018 
Jak w załączniku Nr 10 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5) zmiany do uchwały Nr XXIV/294/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 23 czerwca 

2016r. w sprawie przyjęcia Programu „Leszczyńska Karta Seniora” – DRUK  
Nr 712 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Panią Donatę 

Majchrzak-Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
o  przedstawienie nam  projektu uchwały na DRUKU Nr 712. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo! 
Zmiana dotyczy załączników do tej uchwały, a mianowicie deklaracji przystąpienia do 
programu składanej przez firmy i instytucje oraz wniosków seniorów, związanych  
z chęcią przystąpienia, skorzystania z tych ulg i preferencji i jest ta zmiana 
spowodowana wejściem w życie rozporządzenia Parlamentu Europejskiego, 
wszystkim nam dobrze znanym od miesiąca, czyli RODO. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Stefanię Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU  
Nr 712, 8 Radnych obecnych na Komisji było za przyjęciem. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłaszanie się. Zamykam listę. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna 
stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie. 

 

Uchwała Nr XLIX/679/2018 
Jak w załączniku Nr 12 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
6)   porozumienia z Gminą Święciechowa, Miasta i Gminy Rydzyna, Miastem i Gminą 

Osieczna, Gminą Wijewo, Gminą Śmigiel w zakresie objęcia mieszkańców tych 
Gmin opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Lesznie przy ul. Niepodległości 27c oraz przy ul. Starozamkowej 14a – DRUK 
Nr 713 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Panią Donatę 

Majchrzak-Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
o  przedstawienie nam  projektu uchwały na DRUKU Nr 713.  

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo! 
Do zawarcia porozumienia z tymi gminami konieczna jest uchwała. Z naszych dwóch 
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środowiskowych domów samopomocy korzystają osoby z terenu tych gmin. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU  
Nr 713, 8 Radnych obecnych na Komisji, wszyscy byli za przyjęciem. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
stanowiska Komisji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie  
§14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna stwierdzam, że uchwała została podjęta 
jednomyślnie. 

 

Uchwała Nr XLIX/680/2018 
Jak w załączniku Nr 14 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Leszno  

a Gminą Włoszakowice, Gminą Miejska Górka, Gminą Góra, Gminą Pakosław, 
Gminą Bojanowo, Gminą Niechlów, Miastem i Gminą Szlichtyngowa, Gminą 
Jutrosin dotyczącego udzielenia schronienia osobom bezdomnym z terenu tych 
Gmin w Schronisku dla Osób Bezdomnych w Lesznie przy ul. Towarowej 10 
– DRUK Nr 723 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Panią Donatę 

Majchrzak-Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
o przedstawienie nam  projektu uchwały na DRUKU Nr 723. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo! 
Sytuacja analogiczna do tej, którą przedstawiałam przed chwilą. Ponieważ mieszkańcy 
z tych okolicznych gmin korzystają z naszego schroniska, konieczne jest zawarcie 
przez Pana Prezydenta porozumienia z tymi gminami na udzielenie schronienia dla 
ich mieszkańców. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały przedstawiony na DRUKU Nr 723 
zaopiniowała pozytywnie 6 głosami za przyjęciem projektu uchwały, przy braku głosów 
przeciwnych i  wstrzymujących. Dziękuję.  

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Tutaj 
mam zapytanie, czy nie ma pomyłki, bo dostałam wyniki głosowania. Ja wiem, że 
projekt uchwały przeszedł u mnie, o ile pamiętam, jednomyślnie, a podane mam tak… 
Na pewno było 8 Radnych obecnych na Komisji, nie było 7 przeciw, 1 się wstrzymał… 
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Tu poprosiłabym…ja nie przypominam sobie, żeby było 7 przeciw. Nie umiem 
odpowiedzieć… Proszę powiedzieć głośno, bo ja nie słyszę… 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę przedstawić w takim 
razie samodzielnie stanowisko Komisji. 

Pani Radna Ratajczak – Według mojej wiedzy, omawialiśmy oczywiście 
i projekt uchwały, dla mnie, przeszedł na pewno 7 za i 1 się wstrzymał. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Rozumiem. Czyli było 
pozytywne stanowisko Komisji dotyczące projektu. 

Pani Radna Ratajczak – Tak. Na pewno przeszedł, bez wątpienia. 
Pozytywne, na 100%. Dziękuję bardzo.  

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję bardzo. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. W związku  
z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 723 została podjęta jednomyślnie. 

 

Uchwała Nr XLIX/681/2018 
Jak w załączniku Nr 16 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
8)  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów na terenie Miasta 

Leszna, oraz zasad usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych – DRUK Nr 706 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak –  Proszę Panią Agnieszkę 

Sztor, naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich o  przedstawienie nam  projektu 
uchwały na DRUKU Nr 706. 

Pani Sztor, naczelnik WSO – Szanowni Państwo! Na początku 
chciałabym zgłosić autopoprawkę – proszę o dopisanie w tytule uchwały po wyrazie 
„napojów” wyrazu „alkoholowych” tak, żeby tytuł brzmiał w sprawie „ustalenia 
maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta 
Leszna oraz zasad usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych”. Szanowni Państwo! W dniu 9 marca 2018 roku zmieniła się ustawa  
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i zgodnie z zapisami tej 
ustawy rady gmin zobowiązane są do podjęcia uchwał w sprawie ustalenia 
maksymalnej liczby zezwoleń dla poszczególnych rodzajów alkoholi, jak również  
o ustalenie zasad usytuowania tych punktów. Dotychczas obowiązująca uchwała 
określała liczbę punktów na sprzedaż napojów alkoholowych, natomiast nie określała 
liczby poszczególnych zezwoleń. I tak w §1 określamy maksymalne liczby zezwoleń 
dla poszczególnych rodzajów napoi alkoholowych: dla napojów zawierających do 4,5% 
alkoholu oraz piwa określamy liczbę 230 zezwoleń, dla napojów zawierających od 
4,5% do 18% alkoholu za wyjątkiem piwa – 170 zezwoleń i napojów zawierających 
powyżej 18% – 185 zezwoleń. Określamy również zasady usytuowania punktów 
sprzedaży od tzw. obiektów chronionych, czyli szkół, przedszkoli, obiektów kultu 
religijnego, ośrodków i poradni leczenia uzależnień i określamy, że punkty sprzedaży 
napojów alkoholowych nie mogą znajdować się w odległości mniejszej niż 50 metrów 
tych obiektów. I w pkt 1 określamy również zasady mierzenia tych odległości. Dziękuję. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Stefanię Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU  
Nr 706, przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą 
Radną Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Komisja Praworządności i Porządku Publicznego projekt uchwały na DRUKU Nr 706 
jednomyślnie przegłosowała za 5 głosami. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Proszę, mamy jedno 
zgłoszenie, Pan Radny Marek Goryniak. 

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! Ja 
mam pytanie, Pani naczelnik, na Miasto Leszno, na 61 tys. ludzi, ile jest w Lesznie 
punktów, które sprzedają całą gamę alkoholu – piwa, wina i mocniejsze trunki? Pytam 
w kontekście, że Polska, moim zdaniem, jest w Europie najbardziej nasycona, że tak 
powiem „punktami sprzedaży alkoholu”. Jak to w Lesznie wygląda? 

Pani Sztor, naczelnik WSO – Jeżeli chodzi o sklepy, to punktów, które 
mają zezwolenie na wszystkie rodzaje alkoholi jest 116, natomiast, jeśli chodzi  
o gastronomię, czyli restauracje, to jest 41. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Proszę o przegłosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  
w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów na terenie 
Miasta Leszna oraz zasad usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych – DRUK Nr 706, proszę o podniesienie dłoni i  naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów na terenie Miasta Leszna oraz zasad usytuowania miejsca 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych – DRUK Nr 706 została podjęta 
jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta: 
20 głosami za 

  0 głosami przeciw 

  0 głosami wstrzymującymi się 

Uchwała Nr XLIX/682/2018 
Jak w załączniku Nr 18 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
9) ustalenia ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych  do 

spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Miasta Leszna – DRUK Nr 707 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak –  Proszę Panią Agnieszkę 
Sztor, naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich o  przedstawienie nam  projektu 
uchwały na DRUKU Nr 707. 

Pani Sztor, naczelnik WSO – Szanowni Państwo! Wspomniana przed 
chwileczką przeze mnie zmiana ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi daje na dzień dzisiejszy możliwość radom gmin wprowadzenia 
ograniczeń w nocnej sprzedaży napojów alkoholowych między godziną 22.00 a 6.00 
rano. Zaproponowany projekt uchwały wprowadza takie ograniczenie na obszarze 
rewitalizacji między godziną 22.00 a 6.00 rano. Takie ograniczenie bez wątpienia 
wpisuje się w Miejski Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Poza tym obszar rewitalizacji, to obszar Śródmieścia, Rynku. Spotykamy się tam  
z negatywnymi zjawiskami społecznymi, związanymi z nadużywaniem alkoholu, jak 
również z zakłóceniami porządku publicznego. Stąd rekomendujemy przyjęcie tej 
uchwały na tym obszarze. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za omówienie 
projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Stefanię Ratajczak. Proszę również, aby przy okazji 
przedstawienia stanowiska Komisji, wspomniała Pani o wniosku formalnym, jaki został 
przegłosowany na Pani Komisji. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU  
Nr 707 w wersji przedstawionej przez Pana Prezydenta, a więc tej, którą przed chwilą 
przedstawiła Pani naczelnik Agnieszka Sztor. Głosowanie było następujące: głosowało 
8 Radnych, 7 było przeciw, 1 osoba się wstrzymała. W związku z powyższym został 
zgłoszony wniosek formalny na naszej Komisji, aby §1 powyższej uchwały brzmiał 
następująco: „Ustala się na terenie Miasta Leszna zakaz sprzedaży napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży pomiędzy 
godziną 22.00 a 6.00 rano”. Mówiąc w skrócie, aby to dotyczyło całego miasta.  
W związku z tym, jeżeli radni podejmą taką decyzję, z automatu, o ile pamiętam, musi 
być skreślony §2. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą 
Radną Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Komisja Praworządności i Porządku Publicznego również procedowała projekt 
uchwały na DRUKU Nr 707. Projekt uchwały w kształcie zaproponowanym przez Pana 
Prezydenta został przegłosowany 5 głosami za przy 1 wstrzymującym się… Oj, 
przepraszam, ale tu chyba jest pomyłka. 5 głosów było przeciwnych, 1 wstrzymujący 
się. Dlaczego takie głosowanie? Analogicznie do Komisji Spraw Społecznych, ja 
również zgłosiłam wniosek formalny, aby dokonać podobnej zmiany, o której 
wspomniała Pani Przewodnicząca Ratajczak. Zdaniem Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego ograniczenie powinno dotyczyć obszaru całego miasta. 
Uznaliśmy, że w[prowadzenie na obszarze rewitalizacji jest pewnego rodzaju 
stygmatem który się złym cieniem kładzie głównie na Śródmieściu i stąd taka 
propozycja. Dziękuję bardzo. I tenże wniosek formalny jednogłośnie został 
przegłosowany za. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
stanowiska Komisji i omówienie wydarzeń, które tam były omawiane. Szanowni 
Państwo! W związku z tym, że aż 2 komisje zgłosiły podobny wniosek formalny,  
w zasadzie jednobrzmiący, proponowałbym, aby jedna z Pań Przewodniczących 
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zgłosiła nam ten wniosek. Czy któraś z Pań się zgłasza? Proszę, Pani Stefania 
Ratajczak tak, abyśmy mogli, jako wszyscy Radni tutaj podjąć decyzję o dalszych 
losach tego wniosku, tej możliwej autopoprawki do projektu uchwały. 

Pani Radna Ratajczak – W takim razie zgłaszam wniosek formalny, aby 
w projekcie uchwały na DRUKU Nr 707 §1 powyższej uchwały brzmiał: „Ustala się na 
terenie Miasta Leszna zakaz sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży pomiędzy godziną 22.00 a 6.00 rano”. I w związku 
z tym, nie mam przed sobą tego projektu uchwały, z automatu §2 powinien być 
wykreślony, ale to proszę o sprawdzenie. Ja tylko dodam, że moja Komisja, 8 było za 
ta poprawką na tak, jeśli nie wspomniałam. To wszystko w takim razie, dziękuję 
bardzo.   

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Zanim przystąpimy do dyskusji, proponowałbym najpierw przegłosować wniosek 
formalny, wtedy pozwoli nam to dyskutować  nad całością projektu uchwały. Czy jest 
taka wola? Dobrze. Szanowni Państwo! W związku z tym otwieram najpierw 
zgłoszenie do dyskusji, proszę o zgłaszanie się. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. 
Bardzo proszę w kolejności zgłoszeń Pan Radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Chciałbym się z Państwem podzielić pewną 
refleksją, wątpliwością, a w efekcie wnioskiem, który chciałbym zgłosić. W ubiegłym 
tygodniu odbyło się połączone posiedzenie dwóch komisji: Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego i Komisji Spraw Społecznych, na którym przedstawiono nam 
informację, że projekt tej uchwały jest związany ze zmianą ustawy i z obowiązkiem 
podjęcia pewnych ustaleń w tym zakresie. Być może – i tutaj biję się w swoje piersi – 
być może nie do końca dobrze to zrozumiałem, bo przygotowując się na dzisiejsze 
posiedzenie okazało się, że my możemy, ale nie musimy wprowadzać tych ograniczeń. 
I tu przyznaję, jest rzeczywiście tak, że to sformułowanie jest w uzasadnieniu 
natomiast, myślę, że to będzie wynikało z protokołu, padło tam takie sformułowanie, 
że jesteśmy zobowiązani podjąć uchwałę w tym zakresie, więc jeżeli musimy podjąć 
uchwałę w tym zakresie, to logicznym jest, aby obejmowała ona całe miasto, natomiast 
jeśli nie musimy uchwalić tego zakazu, to w moim przekonaniu powinniśmy jednak 
dość głębiej pochylić się nad tym zagadnieniem dlatego, że przed dzisiejszą Sesją, 
myślę, że do każdego z nas docierali mieszkańcy, którzy poddawali pod wątpliwość, 
czy efekt, który chcemy osiągnąć poprzez wprowadzanie tzw. prohibicji od 22.00 do 
6.00 będzie osiągnięty. Czy większym problemem nie są ci, którzy korzystają  
z restauracji i pubów, gdzie będzie można pić bez ograniczeń? Jak duży jest to 
problem? Ile mamy takich sklepów na terenie miasta, które sprzedają alkohol po 
22.00? jakie działania do tej pory udało się podjąć? Tych wątpliwości jest sporo,  
w związku z tym ja, jakby modyfikując swoje dotychczasowe stanowisko chciałbym 
złożyć taki wniosek, aby na dzisiejszej Sesji zdjąć ten projekt uchwały i przekazać do 
ponownego rozpatrzenia w Komisji Praworządności i Porządku Publicznego, bo 
uważam, że jest to na tyle istotna rzecz dla mieszkańców, że warto by było, żebyśmy 
przed podjęciem decyzji dysponowali pewnymi danymi twardymi, a nie tylko naszym 
wyobrażeniem. I chciałbym również podkreślić, że przede wszystkim jednak 
powinniśmy edukować, a dopiero potem ograniczać, także taki, Panie Przewodniczący 
wniosek składam formalny. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Dziękuję za 
zgłoszenie wniosku. Zajmiemy się nim za chwilkę, a teraz proszę według kolejności 
zgłoszeń Pani Radna Grażyna Banasik. 
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Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo 
Radni! Uczestniczyliśmy w dyskusji dwukrotnie, dotyczącym tego projektu uchwały na 
wspólnych komisjach Praworządności i Społecznej we wtorek teraz na Komisji Spraw 
Społecznych. Prawdą jest, że nie musimy tego ustalać. Byłabym za tym, żeby jednak 
przychylić się do toku myślenia Grzegorza Rusieckiego, że ten projekt uchwały 
powinien być ponownie przeanalizowany. Dlaczego? Skąd w ogóle ta myśl tego 
wniosku, który został na komisjach procedowany i złożony, żeby objąć zakazem całe 
miasto naznaczenie Śródmieścia tym, żeby tam tylko wprowadzić jest taki nieludzki. 
Jak inaczej zaznaczać ludzi na Starówce? To znaczy, że co? Ludzie na Starówce piją? 
Czy gdzie indziej piją, a tylko na Starówkę przychodzą zakłócać spokój? Rzecz dotyczy 
także obrzeży, osiedli, gdzie  efekty picia alkoholu mieszkańcy też ponoszą. I w tym 
momencie legło to u podstaw, żeby nie różnicować naszych mieszkańców i nie 
wyznaczać tylko, że dotyczy ten zakaz jakiejś części miasta. Jeżeli już, to traktujmy 
sprawiedliwie wszystkich mieszkańców, nie oceniając, że gdzieś są lepsi, a gdzieś są 
gorsi. I w tym przypadku skłonna jestem poprzeć jednak żeby ten wniosek dzisiaj, 
dotyczący zdjęcia był procedowany i uzyskał akceptację ponieważ nigdy nie jest za 
dużo dyskusji i poznania tego, bo mieszkańcy to odbiorą, jako wprowadzenie prohibicji 
i jeżeli prawo, ustawa wyższego rzędu, jakim jest ustawa sejmowa daje nam tą 
możliwość, że nie musimy tego wprowadzać, zostawmy to jako temat otwarty dla 
uczestnictwa także mieszkańców miasta Leszna. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za głos w dyskusji. 
I ostatnim głosem w dyskusji jest zgłoszenie Pana Radnego Wojciecha Rajewskiego. 

Pana Radnego Rajewski – Dziękuje bardzo. Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Powiem na samym wstępie dość jasno i wyraźnie, 
jestem zdecydowanym przeciwnikiem podejmowania tej uchwały w ogóle. Ale myślę, 
żebyśmy mogli się dalej przekonywać, dobrze będzie, jak to się cofnie do Komisji  
i wtedy będzie okazja pogadać o szczegółach. Natomiast chce jasno i wyraźnie 
powiedzieć, to nie jest moje prywatne zdanie, ale to jest tak, jak wcześniej mówił Pan 
Radny Rusiecki zdanie wielu mieszkańców. Nie wszystkich, żeby była jasność, że  
w ten sposób nie osiągniemy tzw. zakładanego celu, czyli uspokoimy określone 
obszary miasta, czy w ogóle całe miasto, bo nie będziemy sprzedawali w tych 
otwartych punktach sprzedaży alkoholu od godziny 22.00. Ci obywatele, którzy będą 
mieli – nazwę to ładnie – taką pilną potrzebę napić się tego alkoholu, to znajdą różne 
sposoby. To, jeszcze raz też chciałbym zwrócić uwagę, że to niekoniecznie ci, co kupili  
w normalnym detalu buteleczkę, tylko bardzo często goście opuszczający różnego 
rodzaju lokale gastronomiczne, ci najczęściej rozrabiają. Wniosek z tego jest jaki? Po 
prostu zwiększyć egzekucję przestrzegania ładu i porządku w godzinach nocnych. I to 
jest podstawowa sprawa. A tak na marginesie, przypominają się tutaj słowa piosenki 
Maryli Rodowicz „Ale to już było”, potem jest „I nie wróci więcej”. Boję, że jak tak dalej 
pójdziemy, to za chwilę się okaże, że nie tylko do 22.00, ale np. od 15.00, także bardzo 
prosiłbym o rozwagę. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
To był ostatni głos w dyskusji i mamy tutaj jedno ad vocem Pani Stefanii Ratajczak. 
Przypominam, że trzeba wskazać do czyjej wypowiedzi się odnosimy, bo często 
zgłoszenia ad vocem są nadużywane jako forma dyskusji. 

Pani Radna Ratajczak – Ja ad vocem i do Pana Grzegorza Rusieckiego 
i do Grażynki. Ja tylko mam takie zapytanie, moja wina, moja wina, nie prześledziłam 
tego terminu do kiedy Rada Miasta ma czas. Czy nas to goni? Nie musimy. Dyskusja, 
wiem, że ona budzi dyskusję w mieście, bo to już też do mnie dotarło więc jeżeli 
będziemy dyskutować jeszcze, ja myślę wakacje są, będziemy we wrześniu 
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dyskutować, nic nas nie obliguje więc im więcej rozmowy, im więcej wysłuchania 
mieszkańców, bo będą mieć czas z nami się spotykać, czy tam na wakacjach, czy tu 
w parku, gdziekolwiek, więc tutaj bym się przychyliła do przesunięcia w związku z tym, 
bo nas nie goni, nie jest to coś takiego, co nas obliguje, że dziś, teraz i w tej chwili. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Tym oto sposobem zamykam dyskusje nad tym projektem uchwały. Zgodnie  
z wcześniejszymi stanowiskami Komisji, a także wnioskiem formalnym zgłoszonym 
tutaj na Sesji, proszę o ocenę wniosku formalnego zgłoszonego przez Panią 
Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych, o przegłosowanie. Dobrze, ok, wniosek 
dalej idący… W takim razie poddaję pod głosowania i proszę jeszcze raz sformułować 
w kilku słowach swój wniosek formalny, Pan Radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Mój wniosek formalny dotyczy tego, aby na dzisiejszej Sesji nie 
dyskutować, zdjąć z porządku obrad projekt uchwały na DRUKU Nr 707 i przekazać 
go. Myślę, że Komisja Praworządności i Porządku Publicznego byłaby najwłaściwszą, 
więc do Komisji Praworządności i Porządku Publicznego. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Szanowni Państwo! 
Niestety już dyskusji na tym etapie nie ma. Proszę o przegłosowanie wniosku. Kto  
z Państwa jest za tym, aby projekt tej uchwały trafił ponownie do prac w Komisji? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Szanowni Państwo! Informuję, że wniosek został 
podjęty.  
 
Wniosek został podjęty:  
13 głosami za 

  5 głosami przeciw 

  2 głosami wstrzymującymi się 

 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W związku z powyższym 

projekt uchwały trafia pod ponowne prace Komisji Praworządności i Porządku 

Publicznego, zgodnie z wnioskiem zgłoszonym przez Radnego Grzegorza 

Rusieckiego. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

– DRUK Nr 708 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana Rafała 

Zalesińskiego, prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  
o przedstawienie nam  projektu uchwały na DRUKU Nr 708. 

Pan Zalesiński, Prezes MPWiK – Panie Prezydencie! Panie 
Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! Projekt Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków znajduje się na DRUKU Nr 708. Tą uchwałę podejmujecie 
Państwo Radni, jest to projekt regulaminu tak, jak przypomnę przepisy prawa się 
zmieniły, od 1 stycznia tego roku mamy nowe prawo wodne, ale również się zmieniła 
pod koniec grudnia ubiegłego roku, w połowie grudnia ubiegłego roku ustawa  
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków. I zgodnie z ta procedurą 
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przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne przygotowują projekt tęgiego 
regulaminu, przedstawiają go radzie miasta oraz radom gmin, następnie rada miasta 
bądź gminy przekazuje ten projekt do organu, jakim jest Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie, w tym wypadku Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu. Trafia on potem następnie z opinią do Państwa Radnych powrotnie i wtedy 
Państwo podejmujecie kolejną uchwałę już w sprawie zatwierdzenia tego regulaminu, 
który jest przekazywany do Wojewody. Ja może syntetycznie chciałbym tylko kilka 
informacji dla Państwa. Często regulamin jest mylony z taryfą więc kilka takich 
informacji dla Państwa czym jest regulamin. Regulamin dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków określa prawa i obowiązki przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego oraz odbiorców usług m.in. warunki i tryb zawierania umów  
z odbiorcami usług, sposób rozliczeń w oparciu o ceny i stawki oparte i ustalone  
w taryfach, warunki przyłączenia do sieci, warunki techniczne, określające możliwości 
dostępu do usług wodociągowo-kanalizacyjnych, jak choćby warunki dostarczania 
wody na cele przeciwpożarowe. I drodzy Państwo! Dotychczasowy regulamin jest  
z końca grudnia 2005 roku. Prawie już 13 lat. Zgodnie z nowymi przepisami prawnymi 
zmieniamy ten regulamin i wychodząc naprzeciw klientom, odbiorcom usług 
wprowadziliśmy kilka zmian dość istotnych z naszego punktu widzenia. Mam nadzieję, 
że również z punktu widzenia mieszkańców, a więc brak dotychczas obowiązującej 
regulacji o rozliczaniu wody zużytej na cele podlewania ogrodów w okresie  
od 1 kwietnia do 30 września. My ten przepis znosimy także od tego momentu, kiedy 
Państwo zatwierdzicie regulamin woda na cele ogrodowe będzie mogła być zużywana 
cały rok. Znosimy również opłaty z tytułu wydania zapewnienia dostawy wody i odbioru 
ścieków, opłaty za warunki techniczne przyłączenia oraz uzgodnienia dokumentacji 
projektowych, znosimy opłaty z tytułu przeprowadzenia odbioru technicznego 
wykonanego przyłącza wodociągowego i kanalizacyjnego oraz wprowadzamy wymóg 
zawarcia umowy trójstronnej pomiędzy przedsiębiorstwem wodociągowo-
kanalizacyjnym, gmina oraz jednostką straży pożarnej o wykorzystywanie wody na 
cele przeciwpożarowe. Do projektu tej uchwały Państwo macie również podłączone 
uzasadnienie oraz cały dokument dotyczący tego nowego regulaminu. Jeżeli są 
pytania, to jestem oczywiście do dyspozycji. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam projektu uchwały. O opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej 
proszę Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 708 zaopiniowano pozytywnie przyjmując 
projekt poprzez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Nie 
widzę takich zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie  
§14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 708  
w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/683/2018 

Jak w załączniku Nr 21 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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11) umiejscowienia Straży Miejskiej w Lesznie w strukturze Urzędu Miasta Leszna 
– DRUK Nr 717 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 22 do niniejszego 
protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana Mirosława 
Frątczaka, Komendanta Straży Miejskiej o przedstawienie nam projektu uchwały na 
DRUKU Nr 717. 

Pan Frątczak, Komendant SM – Szanowni Państwo! Celem tej uchwały 
jest uporządkowanie spraw formalnych, związanych z umiejscowieniem Straży 
Miejskiej, jako wydziału w Urzędzie Miasta Leszna. Straż Miejska od początku swojego 
istnienia działa, jako wydział natomiast była taka sytuacja, że Regulamin Straży został 
nadany przez Radę Miejską. W związku z dostosowaniem do dzisiejszych spraw 
formalnych jest konieczność nadania tego regulaminu zarządzeniem prezydenta 
miasta, jednocześnie uchylenie obowiązującej uchwały, która ten regulamin nadawała. 
Jeżeli jakieś pytania?  

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie. 
Myślę, że to jest po prostu taka zmiana formalna. O opinię-stanowisko Komisji 
Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą Radną Panią Hannę 
Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU  
Nr 717 w sprawie umiejscowienia Straży Miejskiej w Lesznie w strukturze Urzędu 
Miasta Leszna Komisja przyjęła przez aklamację. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń 
do dyskusji. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie  
§14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 717  
została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/684/2018 

Jak w załączniku Nr 23 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo!  

W związku z wnioskiem, jaki otrzymałem przed chwilka od jednego z Państwa 
Radnych ogłaszam 5-minutową przerwę. Szanowni Państwo! W takim razie pracujemy 
dalej. Szanowni Państwo! Jednak radni nie zgodzili się na przerwę. Pracujemy dalej. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
12) wyrażenia zgody na najem zabudowanej nieruchomości położonej w Lesznie przy 

pl. Jana Metziga 14 na rzecz Inspektorii Towarzystwa Salezjańskiego Świętego 
Jana Bosko we Wrocławiu – DRUK Nr 718 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 24 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana 

Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU 
Nr 718. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Szanowni 
Państwo! Przedmiotowa uchwała jest konsekwencją jednej z uchwał, która podjęła 
Komisja Edukacji, a mianowicie, jak wszyscy wiemy, Państwo  też przegłosowaliście, 
są zabezpieczone środki na modernizację i budowę w zasadzie hali sportowej byłego 
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Gimnazjum nr 1 przy pl. Komeńskiego. Tam ma zostać przeniesiona w całości Szkoła 
Podstawowa nr 3, która dzisiaj w zasadzie funkcjonuje w dwóch budynkach: 
w budynku przy pl. Komeńskiego, dawnego Gimnazjum nr 1 i Szkoły Podstawowej  
nr 3. W założeniu ma to nastąpić – całkowite przeniesienie tej szkoły z pl. Metziga ma 
nastąpić z dniem 1 września 2020 roku, no i przedmiotowa uchwała jest jakby 
konieczna dla podjęcia dalszego etapu tego, co było na Komisji, a mianowicie zawarcia 
umowy z Towarzystwem Salezjańskim, z salezjanami w celu możliwości prowadzenia 
tam szkoły. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Edukacji projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
najem zabudowanej nieruchomości położonej w Lesznie przy pl. Jana Metziga 14 na 
rzecz Inspektorii Towarzystwa Salezjańskiego Świętego Jana Bosko we Wrocławiu 
zaopiniowała pozytywnie. W głosowaniu brało udział 7 Radnych, wszyscy byli za. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O opinię-
stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 718 członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury 
Miejskiej na swym wczorajszym posiedzeniu zaopiniowali pozytywnie poprzez 
aklamację. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! 
 Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń do dyskusji. Mamy  2 zgłoszenia. Szanowni Państwo! Według kolejności 
zgłoszeń Pan Radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Chciałem w dwóch kwestiach. Pierwsza do Pana 
Prezydenta Jóźwiaka; oczywiście podejmujemy uchwałę o określonej treści i z niej 
wynika, że przekazujemy budynek określonemu podmiotowi, natomiast chciałem 
zapytać Pana Prezydenta, jako prawnika, czy Pan by taką uchwałę przyjął? Bo, o ile 
co do idei jesteśmy absolutnie za, to ja chcę powiedzieć, że dzisiaj podejmując tą 
uchwałę absolutnie nie wiemy, co się kryje za tym dalej. Jaka jest kwota dzierżawy? 
Jaki jest okres wypowiedzenie ewentualnie tej umowy najmy, czy dzierżawy? Jakie są 
obowiązki, związane z utrzymaniem tego budynku? My dzisiaj podejmując ta uchwałę 
tej wiedzy nie mamy. Jeżeli Pan Prezydent jest w stanie nam udzielić tych informacji 
teraz, to dobrze natomiast chciałbym zaapelować, abyśmy w przyszłości, kiedy 
będziemy mieli podobne uchwały, nie jako załącznik, bo wiadomo, że stroną umowy 
jest Prezydent Miasta, ale przynajmniej mieli do wglądu treść takiej umowy, wtedy na 
pewno dużo łatwiej i z dużo bardziej czystym sumieniem moglibyśmy podejmować 
takie uchwały. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Może najpierw głosy  
w dyskusji wyczerpiemy, Panie Prezydencie. Następny według zgłoszeń Pan 
Prezydent Tomasz Malepszy. 

Pan Radny Malepszy – Ja zapytałem też na Komisji Edukacji, 
oczywiście należałem do tych Radnych Komisji edukacji, którzy tą kierunkową 
propozycję przyjęli natomiast rzeczywiście jakieś te warunki brzegowe, może byśmy 
mogli dzisiaj o nich usłyszeć. Bo rozumiem, tak Pan Prezydent Jóźwiak odpowiedział 
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mi, gdy zapytałem, podobnie, jak przed chwilą przedmówca, o te warunki. One będą 
zbliżone do tych, które dotyczą już funkcjonującej od kilkunastu lat prywatnej szkoły 
na obiektach byłej Szkoły Podstawowej nr 6? 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pan Wiceprezydent 
Piotr Jóźwiak. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Odpowiadając 
na pytanie Pana Radnego Rusieckiego: tak, zagłosowałbym za ta uchwałą. Dlaczego? 
Szanowni Państwo! Kwestia jest taka, że Państwo, jako Radni niejednokrotnie 
podejmujecie uchwały wyrażające zgodę na coś, pozwalające Prezydentowi na 
zawarcie umów, choćby dzisiaj. Dzisiaj jest dotycząca pomnika, zwiększona kwota 
umowy dotyczącej pomnika, jakby jeszcze nie było więc Pan Prezydent podejmuje 
dużo rzeczy, zawiera dużo umów, które są konsekwencją podjęcia przez Państwa 
uchwał. Zwiększenie środków na cokolwiek, tysiące rzeczy. Pewnie na siłę, gdybyśmy 
dzisiaj szukali, to z ostatnich dwóch sesji kilka takich uchwał bym znalazł, których 
konsekwencją jest umowa, która nie była załącznikiem do tej uchwały, ale oczywiście 
w pełni rozumiem to pytanie i mogę zaproponować taką propozycję, bo to że Państwo 
podejmiecie taką uchwałę nie jest jakby wiążące. To nie oznacza, że coś zostanie 
przekazane, że po prostu, gdy dojdziemy do ostatecznego porozumienia, bo na chwilę 
obecną trwają takie quasi-wstępne negocjacje. Ja na Komisji Edukacji przed 
podpisaniem tej umowy Państwu przekażę te warunki i będę czekał na opinię 
ewentualnie Komisji Edukacji. Jeżeli Państwo uznacie, że szerszą, także przedstawię 
ją Przewodniczącym poszczególnych klubów i Państwo wyrazicie opinię, czy to jest 
umowa, którą można zawrzeć. Co do terminu, jest wskazane w uchwale, że jest to na 
okres nieoznaczony. W zasadzie z takich ważniejszych kwestii, umowa dzierżawy 
tudzież najmu nakłada na siebie cały szereg obowiązków, związanych z nakładami,  
nie-nakładami, z możliwością korzystania z pożytków więc wiele jakby z tego wynika, 
samej wiedzy co to jest umowa dzierżawy lub co to jest umowa najmu. Choć 
oczywiście tu jest wskazane to słowo „lub”, więc jest tak natomiast tak, jak powiedział 
Pan Prezydent Malepszy, a mianowicie chcemy, żeby to na pewno nie była mniejsza 
kwota niż ta, gdzie funkcjonuje szkoła prywatna. Tak jest chyba 2,65 Panie naczelniku 
za m2 i taką też kwotę jakby zaproponowaliśmy. Są jednostki, które są jakby całkowicie  
zwolnione z opłaty. To już są dawne kwoty i to na pewno będzie kwota w tych 
okolicach, żeby tutaj nie było żadnego (…) w tym względzie. Natomiast moja 
propozycja jest taka, że mogę odpowiedzieć na pewne pytania na jakim dzisiaj to są 
etapie, ale to są rzeczy jeszcze niepodpisane, że jak będzie  ostateczna propozycja 
umowy, to przed podpisaniem jej przez Pana Prezydenta ja na Komisji Edukacji tą 
kwestię przedstawię, pokażę Państwu umowę. Jeżeli Państwo uznanie, że nie, to   
z pełną świadomością informuję, że Pan Prezydent takiej umowy nie będzie 
podpisywał, jeżeli będą jakieś wątpliwości. A może Państwo wskażecie na rzeczy, 
które wymagają uzupełnienie w tym względzie. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Mam trzy zgłoszenia ad vocem, do wypowiedzi. Kolejnych zgłoszeń już nie będę 
przyjmował. Proszę według kolejności zgłoszeń, jednocześnie wskazać czyjej 
wypowiedzi dotyczy głos ad vocem. Chciałbym też zauważyć, że projekt uchwały był 
już omawiany na komisjach i tam było miejsce na dyskusje, dlatego kolejnych zgłoszeń 
już nie będę przyjmował. Według kolejności zgłoszeń proszę Pani Grażyna Banasik, 
Radna. 

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! No 
nie do końca się zgadzam Pana argumentacją ponieważ Pan przytacza dzisiejszy 
wprowadzony wniosek dotyczący budowy pomnika. Nie możemy mówić, że Prezydent 
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podpisuje rzeczy, których my do końca nie znamy. We wszystkich historiach jest 
określony koszt. Tak, jak w przypadku dzisiejszym dotyczy to kwoty. Inne rzeczy są 
dotyczące projektu któryśmy, Panie Przewodniczący na komisjach omawiali, 
dotyczące intencji, a inną rzeczą jest projekt uchwały, który mówi jednoznacznie  
o przekazaniu. I teraz tak, przekazujemy coś, co nie znamy żadnej formy prawnej, jak 
to przekazanie będzie. Dlatego składam wniosek formalny, ze względu na zbyt 
wczesne i zbyt mało znane uwarunkowania prawne i koszty, o zdjęcie tego projektu 
uchwały do dyskusji w komisjach do momentu przedstawienia sytuacji prawnej, która 
będzie dotyczyła przekazania, użytkowania tego obiektu.  

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Wrócimy do wniosku 
za chwilkę. Według kolejności zgłoszeń, proszę Pan Radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Panie Prezydencie, żeby była jasność, co do 
intencji przekazania tego budynku na wskazany w uchwale cel, ja nie mam żadnej 
wątpliwości, natomiast Panie Prezydencie nie można przyjąć założenia, że skoro  
w kodeksie cywilnym mamy opisaną umowę najmu i umowę dzierżawy, to z nich 
wszystko wynika, bo Pan doskonale wie, że umowa może wiele rzeczy regulować 
zupełnie inaczej niż kodeks cywilny. W związku z tym naprawdę wydaje mi się, że takie 
poważne podejście do tematu wymagałoby, żeby jednak pewne warunki brzegowe 
dotyczące tego, jak będzie wyglądała umowa pomiędzy Miastem Lesznem  
a podmiotem, który ma przejąć ten budynek były znane Radnym. Tylko tyle. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę ostatnie zgłoszenie 
ad vocem. Proszę Pan Prezydent Tomasz Malepszy. 

Pan Radny Malepszy – Panie Prezydencie! Ja za tą deklarację dziękuję, 
że gdy będą wynegocjowane warunki, będą ona przedstawione komisji, bądź może 
również klubom, natomiast też nie chodziło mi wcale tak bardzo o te warunki 
finansowe, jak te związane z właściwym utrzymaniem nieruchomości, która pozostaje 
własnością Miasta Leszna i jeśli na dzisiaj nie da się tych warunków określić, a Pan 
Prezydent deklaruje, że je przedstawi przynajmniej komisji, jeśli nie szefom klubów, to 
może do tego momentu poczekać, natomiast uchwała jest kierunkowa i będę za nią 
głosował. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze, dziękuję. Szanowni 
Państwo! 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Przepraszam, ale 
zgłoszenie ad vocem nie może być wykonane z wyprzedzeniem. Ja nie mogę się 
zgłosić ad vocem czyjejś wypowiedzi, skoro ta wypowiedź… 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. To w drodze wyjątku 
udzielam głosy, ale proszę tego nie nadużywać. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję bardzo. Ja tylko ad vocem, do 
wypowiedzi Pani Grażyny Banasik. W treści uchwały nie ma ani słowa, że my coś 
przekazujemy. Wyrażamy zgodę na najem, a to jest zupełnie co innego. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze, dziękuję. Szanowni 
Państwo! Tym razem już wyczerpaliśmy dyskusję zupełnie w związku z pojawieniem 
się zgłoszenia… Czy Pan Prezydent jeszcze chciał odpowiedzieć? 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Tak. Szanowni 
Państwo! Gdybym tak się chciał wprost spierać prawniczo, to mógłbym powiedzieć, że 
bez uzyskania zgody Pan Prezydent nie może negocjować, bo może przekracza swoje 
uprawnienia nie wiedząc, czy ma na to zgodę więc możemy się spierać na ewentualne 
słowa i oczywiście wszystko jak najbardziej rozumiem, ale Pan Prezydent podejmie 
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jakieś negocjacje, a ktoś powie, że Pan Prezydent nie miał zgody na te negocjacje 
więc ja jeszcze raz jakby w pełni deklaruję, mówię to głośno, jest to zapisane, protokół 
w tym zakresie będzie, że przed podpisaniem tej propozycji ja to wszystko 
przedstawię. Ta umowa ma dać to zielone światło, żeby można było całą procedurę 
uruchomić z wyraźnym zastrzeżeniem, że to może nastąpić dopiero po opuszczeniu 
całkowicie budynku przez obecnie funkcjonujących tam uczniów. Na ten temat też 
rozmawiałem z dyrektorami leszczyńskich szkół, szkół podstawowych itd. więc te 
kwestie są w tym zakresie uzgadnianie. Ja oczywiście, gdyby dzisiaj padło jakieś takie 
pytanie, to mógłbym, czy na komisjach gdyby padło pytanie na jakim to jest dzisiaj 
etapie, czy jakie są rozmowy, pytając o utrzymanie, co do zasady będzie obciążało to 
i takich pytań mogą być dziesiątki, które można odpowiedzieć, co do zasady będzie to 
obciążało wynajmującego tudzież dzierżawcę. Będzie płacony czynsz. My nie 
zobowiązujemy się w tych rozmowach do poczynienia żadnych nakładów, itd. W tym 
zakresie. Oczywiście tych pytań może być dużo więc tak, jak mówię, nic nie zostanie 
podpisane bez Państwa wiedzy. Jeżeli Państwo uznacie, że ta uchwała, że ta umowa 
jest niekorzystna, no to oczywiście w pełni, myślę, że nie będziemy się upierać, tylko 
będziemy dalej negocjować, zgodnie z Państwa sugestią. Tu są zawarte tak 
naprawdę, mimo tej krótkiej uchwały najważniejsze rzeczy, może poza czynszem, 
faktycznie są tutaj wskazane, a więc umowa dzierżawy na czas nieoznaczony 
określonemu podmiotowi, chociaż oczywiście ta uchwała wymaga i te negocjacje jakby 
już na przekór tego, co mówię gdzieś tam są prowadzone. Pewne propozycje się 
pojawiły . One będą dalej prowadzone i nic bez Państwa zgody nie zostanie zrobione, 
bo nie o to tutaj chodzi przecież, tak. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Dziękuję, szanowni 
Państwo za dość długą i owocną dyskusję. Przystępujemy na tym etapie do 
przegłosowania wniosku formalnego, zgłoszonego przez Panią Radną Grażynę 
Banasik. Proszę o przedstawienie wniosku przez Panią Grażynę Banasik, Radną. 

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Na skutek dyskusji, która 
się odbyła w tej chwili, proponowałabym zmodyfikować ten wniosek, ponieważ 
poprzednia uchwała, dotycząca tego tematu, ona była intencyjna, wyrażająca wolę 
Radnych rozpoczęcia pertraktacji i rozmów szczegółowych, czyli nie ogranicza 
Prezydenta do tego, żeby prowadził rozmowy z podmiotem. I w tym momencie – ja 
uważam – że należy zmodyfikować ten projekt uchwały, który mówi o wyrażeniu woli 
Rady na prowadzenie rozmów dotyczących szczegółów najmu i przedstawienia 
Radnym szczegółów tych, których w ramach dyskusji nastąpią. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Dziękuję za 
zgłoszenie wniosku formalnego. Szanowni Państwo Radni! Głosujemy teraz nad 
treścią wniosku, jak w zgłoszeniu. Przed chwilką każdy z nas usłyszał treść tego 
wniosku, został wyraźnie sformułowany dlatego szanowni Państwo proszę  
o przegłosowanie. Kto z Państwa jest za? 

Pan Radny Rusiecki – Proszę o sprecyzowanie. 
Pani Radna Kotomska – My nie wiemy nad czym mamy głosować! 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. To w przypadku 

wątpliwości, proszę w takim razie autorkę wniosku o sprecyzowanie, bo koledzy  
i koleżanki Radni nie zrozumieli treści tego wniosku. 

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Formułuję ten wniosek 
w ten sposób: Rada wyraża wolę na rozpoczęcie pertraktacji z podmiotem  
i przekazanie podmiotowi budynku i przedstawienie Radzie warunków, po 
przedstawieniu warunków. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Szanowni Państwo! 
Treść wniosku została sformułowana. Poddajmy go pod głosowanie. Szanowni 
Państwo! Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedmiotowego wniosku proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Szanowni Państwo! Informuję, że wniosek nie zyskał akceptacji. 
 
Wniosek nie został podjęty:  
  3 głosami za 

12 głosami przeciw 

  5 głosami wstrzymującymi się 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! 
Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały. Proszę o przegłosowanie. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
najem zabudowanej nieruchomości położonej w Lesznie przy pl. Jana Metziga 14 na 
rzecz Inspektorii Towarzystwa Salezjańskiego Świętego Jana Bosko we Wrocławiu – 
DRUK Nr 718? Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem zabudowanej 
nieruchomości położonej w Lesznie przy pl. Jana Metziga 14 na rzecz Inspektorii 
Towarzystwa Salezjańskiego Świętego Jana Bosko we Wrocławiu – DRUK Nr 718 
została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
17 głosami za 

  0 głosami przeciw 

  3 głosami wstrzymującymi się 

Uchwała Nr XLIX/685/2018 
Jak w załączniku Nr 25 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
13) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Francuskiej, Belgijskiej i Litewskiej – DRUK  

Nr 715  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Proszę Pana Kazimierza 
Narlocha, naczelnika Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru o przedstawienie nam 
trzech projektów uchwał, także na DRUKU Nr 715, DRUKU Nr 714 oraz na DRUKU 
Nr 716. Głosować będziemy oczywiście każdą uchwałę pojedynczo, ale omówimy je 
w pakiecie. 
  Pan Narloch, naczelnik WGKiK – Dobrze. Szanowni Państwo! Trzy 
uchwały po kolei dotyczące nazw ulic. Pierwsza dotyczy wydzielenia terenów 
komunikacyjnych pod drogę publiczną. Zgodnie z obowiązującym planem 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Francuskiej i Belgijskiej. Biorąc pod 
uwagę nazwy funkcjonujące na tym obszarze, proponujemy nazwę ul. Chorwacka. 
Projekt uzyskał jednogłośną akceptację zespołu ds. nazewnictwa ulic. Drugi projekt 
uchwały dotyczy terenów komunikacyjnych, wydzielonych w rejonie ul. Lechickiej, 
Łużyckiej i Lubuskiej. I tam proponujemy nazwę dla tej nowo wydzielonej drogi  
ul. Lutycka. Przypomnę, że ta nazwa funkcjonowała już na terenie Miasta Leszna do 
roku 1991. Obecnie została zamieniona na ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego.  
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I trzeci projekt uchwały – została wydzielona droga w rejonie ul. Bojanowskiego, 
Święciechowskiej i Mielżyńskich. I tam proponujemy nazwę ul. Jolanty 
Dworzaczkowej. Skąd ta nazwa? Otóż Polskie Towarzystwo Historyczne złożyło 
wniosek do Pana Prezydenta na początku roku żeby upamiętnić właśnie ta nazwą  
p. prof. Jolantę Dworzaczkową, która była ściśle związana z Miastem Lesznem. Ja 
może zacytuję akapit z tego wniosku, świadczący o jej związkach z miastem: „Dzięki 
prowadzonym przez Jolantę Dworzaczkową od lat 60. XX wieku badaniom nad braćmi 
czeskimi, Leszno zyskało cenne opracowanie swych dziejów w okresie od lokacji do 
1656 roku. Jakkolwiek dotyczą one zwłaszcza problematyki jednoty braci czeskich, 
wyznania, które zaważyło na religijnej odrębności miasta i jego bogatym dziedzictwie 
kulturowym, to ukazują szeroki kontekst dziejów samego Leszna i rodu 
Leszczynskich”. Również ta uchwała zyskała jednogłośną akceptację zespołu  
ds. nazewnictwa ulic, jak poprzednie dwie. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję panie naczelniku za 
przedstawienie nam wszystkich trzech projektów uchwał. Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji nad przedstawionymi projektami uchwał… Dobrze, przepraszam! Szanowni 
Państwo! O opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. I tutaj również proszę 
o przedstawienie opinii w pakiecie na wszystkie trzy projekty uchwał. 

Pan Radny Jęcz –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Podam w pakiecie trzy projektu uchwał, tj. projekt uchwały na DRUKU Nr 714, 
DRUK Nr 716 i DRUK Nr 715. Tutaj jednogłośnie członkowie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej na wczorajszym posiedzeniu wszystkie trzy projektu uchwał 
zaopiniowali pozytywnie przyjmując projekt poprzez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad przedstawionymi nam projektami 
uchwał. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Nie widzę zgłoszeń do dyskusji.  
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej Leszna stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 715 została podjęta 
jednomyślnie. 
 

Uchwała Nr XLIX/686/2018 
Jak w załączniku Nr 27 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
14) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Lechickiej, Lubuskiej i Łużyckiej – DRUK 

Nr 714   – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo!  
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 714 
na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna została podjęta 
jednomyślnie. 
 

Uchwała Nr XLIX/687/2018 
Jak w załączniku Nr 29 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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15) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Edmunda Bojanowskiego, Mielżyńskich  
i Święciechowskiej – DRUK Nr 716   – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr  30 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Kolejno również stwierdzam, 

że w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu 
Rady Miejskiej Leszna uchwała na DRUKU Nr 716 również została podjęta 
jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/688/2018 

Jak w załączniku Nr 31 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
16) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  

Nr 720 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr  32 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W związku z analogią 

kolejnych trzech uchwał, proszę Pana Dominika Kaźmierczaka, kierownika Miejskiego 
Zarządu Dróg i Inwestycji o przedstawienie nam trzech projektów uchwał na DRUKU 
Nr 720, DRUKU Nr 721 i DRUKU Nr 722. Będziemy głosować oczywiście każdy 
projekt oddzielnie. 

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Przed chwilą nadaliście nazwy ulicom. Uchwały, która ja 
przedstawiam dotyczą dokładnie tych samych terenów komunikacyjnych i dotyczą 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i to jest już ul. Chorwackiej, ul. Jolanty 
Dworzaczkowej i ul. Lutyckiej. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję panie naczelniku za 
przedstawienie na projektów uchwał. O opinię-stanowisko Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 
I tutaj również proszę Pana Przewodniczącego o przedstawienie nam wszystkich 
trzech projektów uchwał na DRUKU Nr 720, DRUKU Nr 721, DRUKU Nr 722. 

Pan Radny Jęcz –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Bardzo mi się podobają te pakieciki. Projekt uchwały na DRUKU Nr 720, 
DRUKU Nr 721 i DRUKU Nr 722 również członkowie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej na wczorajszym posiedzeniu zaopiniowali jednogłośnie 
pozytywnie przyjmując poprzez aklamację. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za przedstawienie 
nam opinii Komisji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad przedstawionymi 
projektami uchwał. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. W związku  
z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna uchwała na DRUKU Nr 720 została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/689/2018 

Jak w załączniku Nr 33 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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17) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  
Nr 721   – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 34 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W związku  

z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna uchwała na DRUKU Nr 721 została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/690/2018 

Jak w załączniku Nr 35 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
18) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie miasta Leszna – DRUK  

Nr 722  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 36 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – W związku  
z brakiem zgłoszeń do dyskusji na podstawie §14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna uchwała na DRUKU Nr 722 została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała Nr XLIX/691/2018 

Jak w załączniku Nr 37 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! Tak oto, 

tym szybkim tempem wyczerpaliśmy Pkt 4 – podjęcie uchwał. Przechodzimy 
niespodziewanie szybko do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – I tutaj według kolejności, jak 
zostały zgłoszone do Biura Rady, pierwszy Pan Damian Szymczak przedstawi swoje 
interpelacje – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 38 do niniejszego protokołu.
  Pan Radny Szymczak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Tutaj w ogóle będziemy mieli taką ciekawą sytuację, ponieważ po raz pierwszy w tej 
kadencji dwóch Radnych złożyło interpelację w tej samej sprawie – ja i kolega Krystian, 
który będzie mówić później. Zresztą nie aż taki przypadek ponieważ ten sam znajomy 
zwrócił się do nas o interwencję, tak więc interweniujemy obaj. Chodzi o pojemniki  
z napisem „pojemnik na odzież używaną”, których w Lesznie jest kilka, może 
kilkanaście. Po całym mieście nie jeździłem, nie liczyłem, ale są widoczne w różnych 
miejscach. Krótko mówiąc ten znajomy pyta do kogo te pojemniki należą i dla kogo ta 
odzież tam jest zbierana. Druga sprawa, już taka bardzo konkretna – około 3 miesięcy 
temu złożyłem podanie o montaż stojaków rowerowych na ul. Leszczyńskich, na 
rozszerzeniu przy al. Jana Pawła II. Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez 
Miejskiego Konserwatora Zabytków i teraz jest u urzędnika, który się zajmuje 
montażem stojaków rowerowych w Lesznie. Próbowałem już kilka razy dowiedzieć się 
kiedy te stojaki zostaną zamontowane, bo będą. Niestety nie dostałem odpowiedzi, nie 
dostałem nawet przybliżonego terminu, kiedy można się tego spodziewać. Niestety 
tutaj trafiłem, najdelikatniej mówiąc na mur obojętności, tak to ujmę, także chciałem 
zapytać, kiedy wreszcie zostaną zamontowane stojaki rowerowe przy  
ul. Leszczyńskich obok al. Jana Pawła II, na chodniku szerokim, gdzie spokojnie 
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można pomontować takie stojaki i gdzie okoliczni mieszkańcy, czy ludzie pracujący  
w sklepach bardzo o te stojaki proszą. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – O odpowiedź na interpelację 
proszę Pana Dominika Kaźmierczaka, kierownika Miejskiego Zarządu Dróg  
i Inwestycji. 

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Ja na tę drugą interpelację Pana 
Radnego Damiana Szymczaka odnośnie stojaków rowerowych. Tutaj nie było złej woli 
mojego współpracownika, żeby Pana Radnego nie informować, ale bardzo 
przepraszam, ja to zrobię i poinformuję, że te wnioski są rozpatrywane zgodnie  
z kolejnością wpływu. Same zamówienia grupujemy, żeby stojaki rowerowe montować 
za jednym razem na kilku ulicach. W miesiącu sierpniu w dziewięciu lokalizacjach, 
m.in. też w tej, o której Pan Radny interpelował, takie stojaki zostaną zamontowane. 
Podam wszystkie ulice na których będą: ul. Leszczyńskich, ul. Berwińskich,  
ul. Św. Franciszka z Asyżu, ul. Poniatowskiego, al. Krasińskiego, al. Jana Pawła II,  
ul. Więzienna, ul. Wolności i ul. Bracka. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za odpowiedź na 
interpelację. O kolejną odpowiedź, w sprawie pojemników na odzież proszę Pana 
Komendanta Straży Miejskiej Mirosława Frątczaka.  

Pan Frątczak, Komendant SM – Odpowiadając na interpelację Pana 
Radnego Krystiana Maćkowiaka i Pana Damiana Szymczaka muszę poinformować, 
że na terenie Miasta Leszna są ustawione 3 rodzaje pojemników: pojemniki różowe, 
które należą do Urzędu Miasta i są ustawione na terenach miejskich. Te miejsca nawet 
wspólnie z Panem Kierownikiem Okońskim wyznaczaliśmy, żeby były bardzo dogodne 
dla mieszkańców. Drugie pojemniki są w kolorze żółtym, ustawione przez firmę 
Wtórpol sp. z o.o. ze Skarżyska Kamiennej, które w większości, przynajmniej z tej 
informacji, które miałem, są ustawione nie na terenach miejskich, tylko na terenach 
należących do spółdzielni mieszkaniowych, wspólnot mieszkaniowych. Natomiast 
największym problemem są te pojemniki popielate. Znalazły się, trudno mi to określić, 
3 – 4 miesiące temu, w ciągu jednej nocy. Na tych pojemnikach jest numer telefonu, 
taka infolinia, która nie ma żadnego związku z firmą, która te pojemniki ustawiła. Te 
pojemniki w większości przypadków stoją także na terenach nie będących działkami 
miasta. Była taka sytuacja, że ta firma te popielate pojemniki ustawiła na terenie 
prywatnym jednego z leszczyńskich przedsiębiorców i wtedy do mnie zadzwoniono, 
do Straży Miejskiej i pytano, czy nie wiem, kto im pojemniki te zabrał. Dlatego, że  
z tego, co się dowiedziałem przedsiębiorca te pojemniki schował. Czy one zostały do 
końca odebrane od niego, nie wiem. W najbliższych dniach przeprowadzimy bardzo 
dokładną inwentaryzację miejsc ustawienia tych pojemników. Mamy wiele takich 
sytuacji, gdzie strażnicy na podstawie tych mapek, które mamy nie do końca 
precyzyjnie są w stanie określić, bo one często stoją na granicy działek, często też  
w miejscach, gdzie są pojemniki do segregacji odpadów. I tutaj, gdy będziemy mieli 
jakiekolwiek wątpliwości Wydział Geodezji pomoże nam w tym, żebyśmy dokładnie 
określili na czyim terenie te pojemniki stoją. Jeżeli stoją na terenie miejskim, do 
wydziału pani Joli Jankowiak przekażę te informacje z konkretną lokalizacją i których 
firm. Nie jestem w stanie na dzień dzisiejszy – chociaż czynię starania – określić 
właściciela tych popielatych pojemników. Proszę nie sugerować się tym numerem 
telefonu, który tam jest zapisany, bo ja tam dzwoniłem, to jest wrocławska firma nie 
mająca z tym nic wspólnego. Tak, będziemy pilnowali, trochę czasu na to potrzeba, 
żeby – teraz sezon trochę urlopowy – trochę będę potrzebował czasu żeby precyzyjnie 
to zinwentaryzować i te, które stoją poza działkami i na terenach działek miejskich na 
pewno zostaną przekazane i będziemy działali, żeby zostały usunięte. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za udzielenie 
odpowiedzi na interpelację. Następnie proszę Pana Krystiana Maćkowiaka, Radnego 
o przedstawienie nam interpelacji, na którą odpowiedź już otrzymał przed chwilą – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 39 do niniejszego protokołu.. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Pan Komendant tutaj bardzo dobrze odpowiedział na tą część, 
którą ja opisałem więc może dwa zdania. W mieście występuje natłok tych różnych 
kontenerów, co potwierdzam, na używaną odzież. I to zgłaszają mieszkańcy. Nie tylko 
ten wspólny, co do kolegi Damiana. Praktycznie mamy bardzo dobrze, doskonale 
wręcz opisane i oznakowane miejskie, różowe kontenery, ale budzą wątpliwości te 
żółte, białe i szare, o których Pan wspomniał. Nie poosiadają żadnej informacji  
o właścicielach i nie są akceptowane przez wielu mieszkańców, np. na  
ul. Holenderskiej, czy Grunwaldzkiej. Znajdują się często w takich miejscach, które 
burzą pewniej ład, mianowicie za blisko przystanku na ul. Grunwaldzkiej i wokół nich 
gromadzą się odpady, m.in. szmaty i odpady budowlane. Mam tutaj zdjęcia porobione. 
W związku z tym mam zapytanie, kto jest właścicielem tych szarych kontenerów i na 
jakich warunkach posadowiono je na gruncie miasta, jeżeli to ma miejsce. Dziękuję. 

Pan Frątczak, Komendant SM – To znaczy tak, jak odpowiedziałem. 
Jeśli chodzi o te szare kontenery, nie wiem w czyim one są posiadaniu, natomiast jeśli 
chodzi o żółte, jestem w kontakcie, jeżeli występuje jakikolwiek przy nich bałagan z tą 
firmą ze Skarżyska Kamiennej, dlatego, że ta firma ma przedstawicieli swoich na 
poszczególne województwa i jeżeli tylko zgłaszaliśmy, że przy takich pojemnikach nie 
będących na działkach terenu miasta, ten porządek tam był od razu utrzymywany. 
Postaram się w jak najkrótszym czasie, może uda mi się dowiedzieć o tej firmie. 
Natomiast przypadki, o których Pan mówił przy ul. Holenderskiej, tam będziemy chyba 
dyskutowali o 1m, 1,5 – 2m dlatego, że tak, jak powiedziałem strażnicy na podstawie 
tych map, do których mają dostęp i swojej wiedzy geodezyjnej, że tak powiem, nie są 
w stanie precyzyjnie określić na czyim terenie stoją. Ale tak, jak już mówiłem, już 
rozmawiałem z Panem naczelnikiem Wydziału Geodezji, jeżeli będziemy mieli te 
wątpliwości, w tych kilku przypadkach na pewno nam pomogą, żeby dokładnie 
określić, bo jeżeli pojemniki nie stoją na działkach miejskich, to już wtedy my nic nie 
możemy zrobić. Były wątpliwości co do tego, czy jeżeli działka jest własnością miasta 
i jest dzierżawiona, to czy miasto za to odpowiada? Nie, dzierżawca. I tak jest chyba 
w przypadku ul. Holenderskiej, ale nie jestem pewien. Naprawdę, proszę o trochę 
czasu, wyjaśnimy, zinwentaryzujemy bardzo precyzyjnie wszystkie pojemniki, jakie 
znajdują się na terenie Miasta Leszna. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za wyczerpującą 
odpowiedź. Następną interpelację przedstawi nam Pan Radny Kazimierz Jęcz – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 40 do niniejszego protokołu. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Tym razem nie składam interpelacji, ale składam zapytanie. A to zapytanie nie 
dotyczy tylko mojej osoby, ale również innych Radnych. W dniu 19 czerwca otworzono 
nowo wybudowane boisko przy Liceum Ogólnokształcącym nr 1. Decyzję 
o przeznaczeniu środków na tę inwestycje podjęli jednogłośnie Radni obecnej 
kadencji. Z przykrością informuję, że Radni, w tym Radni Komisji Edukacji nie otrzymali 
zaproszenia na tą uroczystość. Brało udział tylko 2 Radnych, z jakich względów, to my 
wiemy. Zaproszenie otrzymało jedynie 2 Radnych. Nie wiem, kto podjął taką decyzję, 
ale mi i mojej koleżance oraz moim pozostałym kolegom Radnym jest przykro, że 
wyróżnia się jednych Radnych, a drugich nie. Nie było też informacji o terminie tego 
uroczystego otwarcia. To jest przykre. Dlaczego nie poinformowano oraz dlaczego nie 
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zaproszono nas Radnych na tą uroczystość? Czy będziemy mogli liczyć na 
zaproszenie w podobnych sytuacjach i być zaproszonymi? Czy mamy dowiadywać się 
o tym z mediów? O tych wszystkich m.in. otwarciach uroczystych. Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. O odpowiedź na 
interpelację-zapytanie proszę Pana Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Szanowny 
Panie Radny! Poprosiłem, jako że boisko było otwierane przez p. Dyrektor Barbarę 
Kochanek, to poprosiłem ją o zajęcie stanowiska w tym względzie i p. Dyrektor Barbara 
Kochanek odpisała: „Szanowni Państwo Radni! W związku z zapytaniem Pana 
radnego Kazimierza Jęcza dotyczącym otwarcia boiska przy I Liceum 
Ogólnokształcącym im. Rodu Leszczyńskich w Lesznie, uprzejmie informuję, że 
organizatorem uroczystości była  dyrekcja szkoły i nauczyciele wychowana fizycznego. 
Z przykrością przyjęłam wiadomość, że Państwo radni poczuli się urażeni brakiem 
zaproszenia na tą uroczystość. Absolutnie nie było to nasza intencją. Do tej pory na 
większość uroczystości, imprez organizowanych w szkole zapraszaliśmy Pana 
Krystiana Maćkowiaka, jako Przewodniczącego Komisji Edukacji oraz Pana Marka 
Weina, jako Radnego, ale także Wiceprezesa Stowarzyszenia Przyjaciół I LO i osobę 
w oczywisty sposób związaną ze szkołą. Nigdy dotąd nie spotkało się to z żadnymi 
zastrzeżeniami z Państwa strony, zatem i tym razem posłużyliśmy się tym schematem. 
Zdajemy sobie sprawę jak wielką rolę odegrała Rada Miejska Miasta Leszna 
przyznając jednogłośnie środki finansowe na remont boiska, jesteśmy za to bardzo 
wdzięczni, co również wybrzmiało w czasie uroczystości otwarcia boiska. Jeżeli 
zechcecie Państwo przyjąć moje zaproszenie, to już dziś zapraszam wszystkich 
Państwa Radnych na czele z Panem Przewodniczącym na rozpoczęcie roku 
szkolnego w I LO. Stworzycie mi Państwo w ten sposób okazję do powtórnego, tym 
razem już osobistego podziękowania i zaprezentowania nowego obiektu sportowego, 
który dzięki Państwa przychylności powstał z myślą o uczniach szkoły i okolicznych 
mieszkańcach. Z wyrazami szacunku, Barbara Kochanek, dyrektor I Liceum 
Ogólnokształcącym im. Rodu Leszczyńskich w Lesznie”. Ja tak pół żartem, pół serio, 
ale powiem, że mnie chyba też nie zaprosili, ale się wprosiłem. 

Pan Radny Jęcz – My się nie wpraszamy! 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za odpowiedź. 

Szanowni Państwo! Następne interpelacje zgłoszone przez Wiceprzewodniczącą 
Radną Barbarę Mroczkowską. – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 41 do 
niniejszego protokołu. W związku z tym, że jest nieobecna, to przeczytam je w takim 
dużym skrócie. Jedna dotyczy, zapytanie: w związku ze zgłoszonymi licznymi 
uwagami i pytaniami ze strony mieszkańców miasta w sprawie dbałości o zieleń 
miejską, długotrwałe upały z nieprzeciętnie wysoka temperaturą przyczyniają się do 
wysychania wszelkiego rodzaju roślin, w tym trawników miejskich. Może zakup 
dodatkowego sprzętu podlewającego w Miejskim Zakładzie Zieleni przy zwiększeniu 
częstotliwości podlewania rozwiąże ten problem? I tutaj mamy już odpowiedź od p. 
Dyrektora Miejskiego zakładu Zieleni, która Pani radna również otrzymała także myślę, 
że już nie będę jej przedstawiał. Druga interpelacja dotyczy montażu ławek wzdłuż  
ul. Rzemieślniczej: w oparciu o zapytania mieszkańców zwracam się z prośbą  
o zainstalowanie wzdłuż ul. Rzemieślniczej kilku ławek. I tutaj o odpowiedź proszę 
obecnego na sali Pana kierownika Miejskiego Zarządu Dróg  
i Inwestycji Dominika Kaźmierczaka,  

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Informuję, że zostaną podjęte działania w celu 
montażu ławek właśnie na tej ulicy. Dziękuję. 
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Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Ostatnie interpelacje, Pani Radna Grażyna Banasik – Są na piśmie i stanowią 
Załącznik Nr 42 do niniejszego protokołu.. 

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie!  
3 interpelacje, znów dotyczą jednej jednostki – MOSiR-u. Pierwsza dotyczy pytań: czy 
z orlików korzystają nieformalne grupy osób dorosłych? Czy pobierane są jakiekolwiek 
opłaty i czy korzystają inne stowarzyszenia, czy kluby? Druga interpelacja: w jaki 
sposób są wykorzystywani animatorzy na naszych obiektach sportowych? Dotyczy to 
przede wszystkim orlików i skateplazy. Jakie imprezy i zawody są przez nich 
organizowane? Pytanie to wyniknęło od mieszkańców. Mają wątpliwości co do 
efektywności wykorzystywania tych zatrudnionych ludzi. I trzecie pytanie: dotyczy 
klubu Szawer. Ja na tej przerwanej Sesji ostatnio zapytanie sformułowałam do 
Prezydenta, ale akurat wtedy nikogo z Prezydentów nie było, dlatego ponawiam to 
pytanie w formie interpelacji. Klub Szawer już parę lat czeka na rozwiązanie tematu 
szatni. Ponieważ zawodnicy rozbierają się w ubikacji i dlatego klub zwrócił się z racji 
tego, że z tym klubem byłam bardzo związana, do mnie, żeby zapytać Prezydenta. 
Jest okres lata i są zawody krajowe. Są obiekty przy lodowisku, które nie zostały  
w sposób komercyjny wykorzystane. Czy jest możliwość właśnie rozwiązania  
i użytkowania przez klub tego lodowiska? I Panie Przewodniczący, pozwolę sobie tylko 
dopowiedzieć na interpelację Pana kolegi Maćkowiaka i Pana Damiana Szymczaka 
dlatego, że ten temat pojemników i odzieży od lat ulega mojej walce. Po prostu 
koledzy! Tamte pojemniki za darmo dają biznes. Biznes, który nigdzie nie jest 
zgłoszony i właściciele tych pojemników zarabiają, więc zwracam się z tym apelem do 
mieszkańców wybierajcie różowe, ponieważ jest magazyn, jest możliwość wspierania 
naszych mieszkańców. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za ten głos, bo jest 
to też sygnał dla mieszkańców, że pojemniki miejskie są bliższe mieszkańcom niż 
pojemniki w innym kolorze. O odpowiedź na Pani interpelację poproszę Pana 
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Pana Sławomira Kryjoma. 

Pan Kryjom, Dyrektor MOSiR – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! W odpowiedzi na interpelacje Pani Radnej 
Banasik, ja chronologicznie zaczną odpowiadać od pierwszej. Pierwsza interpelacja 
dotycząca korzystania z boisk typu orlik przez grupy nieformalne osób dorosłych 
informuję, że  na każdym boisku typu orlik, będącym w zarządzie Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Lesznie jest prowadzony grafik zajęć przez animatorów 
zatrudnionych na każdym obiekcie.  Dane kontaktowe do tych animatorów są dostępne 
na naszej stronie www.mosirleszno.pl. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji nie pobiera 
opłat z tytułu wynajmowania powyższych boisk ze względu na to, że boiska typu orlik 
zostały wybudowane z projektu rządowego i tam jest karencja, jeśli chodzi  
o odpłatność za te boiska. To będzie tytułem pierwszej odpowiedzi. Interpelacja nr 2. 
Odpowiadając na interpelacje Pani Radnej Grażyny Banasik, dotyczącej 
wykorzystania animatorów na obiektach typu orlik, uprzejmie informuję, że z każdym 
z animatorów jest zawarta umowa-zlecenie, a zakres ich obowiązków wynika  
z zawartej tejże umowy. Aminatorzy pracują od poniedziałku do piątku w godzinach  
od 17.00 do 21.00 oraz w weekendy w godzinach od 14.00 do 21.00. Do głównych 
obowiązków animatorów należy przede wszystkim organizacja czasu pozaszkolnego 
dzieci i młodzieży, opieka dydaktyczna w trakcie trwania zajęć, koordynacja grafiku  
w celu zapewnienia jak największej dostępności obiektu dla grup formalnych  
i nieformalnych, dbanie o ład i porządek na obiekcie oraz przestrzeganie regulaminu 
ustanowionego dla poszczególnego obiektu. Natomiast nie ma cyklicznych imprez 
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organizowanych na tych obiektach przez animatorów. Jeśli chodzi o trzecią 
interpelację, dotyczącą korzystania z szatni przy lodowisku przez klub LKS Szawer, 
uprzejmie informuję, że szatnie przy lodowisku nie posiadają natrysków, w związku  
z czym nie mogą zostać udostępnione klubowi sportowemu. Natomiast Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Lesznie proponował klubowi szatnie zlokalizowane  
w tzw. białym budynku w wale Stadionu im. Alfreda Smoczyka, jednakże klub z tej 
propozycji nie skorzystał. Jednocześnie informuję, że Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji w Lesznie posiada projekt budowlany dotyczący budowy nowego obiektu 
administracyjno-socjalnego na potrzeby LKS Szawer. Realizacja tej inwestycji jest 
jednak uzależniona od zabezpieczenia środków finansowych na jej realizację przez 
Miasto Leszno. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za udzielone 
odpowiedzi na interpelacje. Ad vocem proszę Pani Grażyna Banasik. 

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Postaram się powiedzieć w ten sposób, ponieważ klub Szawer wynajmował 
pomieszczenie, w którym się znajdowały puchary i trofea tego klubu, ale ze względu 
na kłopoty finansowe, gdzie tam były określone kwoty do zapłacenia przez klub, klub 
zrezygnował. I powodem dla którego nie podjął tej propozycji jest najzwyczajniej 
problem finansowy, gdzie jest po stronie klubu do zapłacenia, skorzystania  
z propozycji, dlatego, bo to jest troszeczkę taka dualizacja. Klub otrzymuje pieniądze 
na działania klubowe, ale w momencie korzystania z obiektu miasta, ponosi też koszty 
użytkowania, czy dzierżawy, także tu leży ten problem, że nie korzysta z obiektu 
umiejscowionego na obiektach MOSiR-u. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Ad vocem Pan Sławomir 
Kryjom, Dyrektor MOSiR. 

Pan Kryjom, Dyrektor MOSiR – Szanowni Państwo! W odpowiedzi do 
Pani Radnej Banasik, ja ujawnię ta kwotę. Klub LKS Szawer płaci około 700 zł za 
roczne użytkowanie tego terenu na którym jest zlokalizowany tor, więc myślę, że nie 
są to opłaty wygórowane. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Przechodzimy, 
szanowni Państwo do kolejnego punktu. 
 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski. 

 
Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos? Może z mieszkańców? Proszę Pan Radny Damian Szymczak, później 
Pani Radna Hanna Kotomska i trzeci będzie Pan. I Zamykam zgłoszenie w tym 
momencie. 

Pan Radny Szymczak – Szanowni Państwo! Ja chciałem się jeszcze 
tutaj odnieść, przypomnieć taką historię związaną też z Liceum nr 3. To przy okazji 
tego, co tutaj mówił nasz kolega Kazimierz Jęcz. Otóż 3 lata temu pan dyrektor   
III Liceum zaprosił Radnych na spotkanie, nieformalne, jak to się zdarza. Zawiadomił 
jednego, czy dwóch Radnych i poprosił, żeby ci przedzwonili zwyczajnie do 
pozostałych kolegów, koleżanek. No i spotkaliśmy się w grupie kilku osób u niego  
w gabinecie. Chodziło wtedy on promował, chciał nas przekonać do swoich idei, 
oczywiście bardzo fajnej, budowy tej sali gimnastycznej, tej pod kopułą. No i później, 
na jednej z komisji, już nie pamiętam kto, ktoś z Platformy Obywatelskiej zwrócił 
uwagę, dlaczego tam byli tylko Radni dwóch klubów. I my w tym momencie tak po 
sobie popatrzyliśmy i rzeczywiście, tam byli wtedy na tym spotkaniu tylko Radni PiS-u 
i Radni PL18 za co przeprosiliśmy. Tak jakoś wyszło, do głowy nam to nie przyszło, 
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żeby nie zawiadamiać innych. Takie troszeczkę niedociągnięcie w tym momencie, 
także przeprosiliśmy. Ktoś tu znowu powiedział, że potraktujmy jako wypadek przy 
pracy, także są, zdarzają się takie sytuacje, przypadkowe sytuacje, gdzie nie ma 
niczyjej złej woli i na pewni jeszcze się nie raz spotkamy w I Liceum 
Ogólnokształcącym. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Pierwsza sprawa, bardzo drobna. Chciałabym, żeby w tytule 
uchwały o zgodzie na najem budynku po Szkole nr 3 salezjanom, poprawić nazwisko 
ks. Bosko z „k” na „c”, Bosko piszemy przez „c”. To taki jest drobiazg, ale on się po 
prostu nazywał Bosko, ale przez „c”. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa. 
Ponieważ nie zdążyłam w regulaminowym czasie złożyć interpelacji, nie ma też Pana 
Dyrektora Lorycha, chciałabym bardzo prosić o pomalowanie ławek przy pl. Metziga. 
Chodzi o to, proszę Państwa, że troszeczkę nam się tam krajobraz zmienił na korzyść 
dzięki bardzo dobrej współpracy i ze Strażą Miejską i z Policją. Mamy w tej chwili tam 
dużo więcej świeżego powietrza. Co prawda panowie, którzy nam to powietrze psuli, 
oni nie zniknęli, bo nastąpiła tylko swoista alokacja, natomiast w tej chwili dzięki temu 
na pl. Metziga znowu pojawiły się dzieci, mamy. Niestety siedzą na tych ławkach, na 
których przez kilka lat zalegało to towarzystwo, które na pewno tym ławkom nie służyło. 
Zresztą, od lat te ławki malowane nie były. Gdyby to było możliwe, to bardzo bym się 
cieszyła. I w jeszcze jednej sprawie chciałam zabrać głos. Chodzi o ten nieszczęsny 
projekt uchwały w sprawie ograniczenia, zakazu sprzedaży alkoholu. Tych spotkań 
było dużo, o ile pamiętam na wszystkich komisjach szanowni Radni nie tylko domagali 
się właśnie rozszerzenia tego zakazu na całe miasto, wszyscy byli jednomyślni. Skąd 
dzisiaj taka wolta, tego nie rozumiem. Znaczy, wydaje mi się, że rozumiem, ale ok, 
jeżeli to jest efekt Państwa przemyśleń, zgoda, niech tak zostanie. Chciałam tylko 
dodać, że przez całą kadencję trwały spotkania w sprawie nie tyle może ograniczenia 
sprzedaży alkoholu, ile skutków tej swoistej dezynwoltury, jeśli chodzi o picie. Mówię 
tutaj o zachowaniach, które tak bardzo mieszkańcom utrudniają życie. Bo tak 
naprawdę w tym ograniczeniu chodzi o poprawę bezpieczeństwa w mieście. To nie 
chodzi o ograniczanie czyjejś wolności osobistej. Gdyby ograniczenie sprzedaży 
alkoholu miało zakłócić czyjąś wolność osobistą, to proszę Państwa, narody 
mieszkające na zachodzie Europy iw Skandynawii, to po prostu są ludzie zniewoleni, 
bo tam się alkoholu nie sprzedaje w nocy. Nie wiem, co my chcemy tym osiągnąć. 
Oczywiście, że to ma wielu przeciwników, ale tez ma wielu zwolenników. To nie jest 
tak, że Rada Miejska wprowadza prohibicję! To nie jest prohibicja! Prohibicja jest 
wtedy, kiedy nie można w ogóle kupić alkoholu. Oczywiście zorganizujemy spotkanie 
Komisji Praworządności i Porządku Publicznego z udziałem wszystkich Radnych. 
Odwleczemy to teraz prawda, Panie Prezydencie, o 2 miesiące. Nic się nie stanie 
prawdopodobnie. Ja jestem tylko ciekawa, co na tym spotkaniu Państwo nowego 
wniosą do tej dyskusji, bo ja mam wrażenie, że wszystko już zostało powiedziane. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Czy ad vocem do wypowiedzi 
Pan Prezydent Piotr Jóźwiak chciałby cos powiedzieć? 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Tak, bo lekko 
się zakłopotałem po wypowiedzi Pani Radnej Kotomskiej, ale chciałem powiedzieć, że 
mieliśmy niezłą ściągę i stąd ściągnęliśmy, a mianowicie sami salezjanie wpisali Jan 
Bosko kilka razy przez „k” więc to było z tego pisma. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dobrze. Dziękuję. Według 
kolejności zgłoszeń, następny Pan. 3 minuty mamy na wypowiedź. 
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Mieszkaniec – Dzień dobry. Szanowny Panie Prezydencie! Szanowni 
Państwo Radni! Znacie mnie Państwo. Budowałem Aleję Gwiazd Żużla. Minął rok, nie 
dostałem pieniędzy. Zostałem tak po prostu wykorzystany, o czym świadczą wszystkie 
papiery, które były po nocach szykowane, żeby mi nie zapłacić za tą Aleję Gwiazd. 
Dużo teraz uczniów przychodzi z zapytaniem, czy by mogli mieć praktyki. Mówię nie 
wiem, czy to przeciągnę Firma jest w bardzo złym stanie. Pieniędzy za Aleje Gwiazd 
nie dostała. Sprawy składam do sądu, ale to wszystko jest w takim czasie, że mogę 
pogratulować, że zakład, firma prawie że przestała istnieć. Zaczynała Aleje Gwiazd 
była w super kondycji, posiadała kilka kontraktów fajnych, z których się musiała po 
kolei wycofywać, bo brakło nawet środków na paliwo, na wynagrodzenia pracowników, 
którzy poodchodzili, także ta kadencja jest taka super, że ja bym po prostu prosił  
o zaprzestanie albo używania tej Alei, jeżeli nie jest zrobiona i nie da się za nią 
zapłacić, albo nie wiem. Proszę, szanowni Radni, mieszkańcy Leszna! Pomóżcie mi  
z tym tematem. Ja twierdzę, że zrobiłem to bardzo dobrze. Jak jest zrobione lodowisko, 
to widać, jak są zrobione stawy przy Kościuszki też widać. Termin był 60 dni, budowa 
od października. Budowa zakończyła się niedawno. Ul. Grunwaldzka tak samo 
skończona piękna, nowa. Za chwilę przebudowa, bo cos nie tak, źle zaprojektowane. 
Nie wiem, ja już bardzo czarne myśli dostaję, ale nie mogę się temu poddać, bo 
posiadam jeszcze liczne grono i przyjaciół i pieski, które muszę codziennie o nie dbać. 
Z obowiązków tych mnie nikt nie zwolni. I bardzo proszę Was o pomoc w sytuacji wręcz 
dramatycznej, bo tego wszystkiego jest 750 tys., co mam łatwo udowodnione 
wszystkimi robotami dodatkowymi, które nie były wymienione ani w kosztorysach 
cenowo, ani w projekcie. Na wszystko mam dokumenty. Powstał protokół Komisji 
Rewizyjnej. Jest bardzo ogólnikowy. Był protokół odbioru nr 1 na 1.597.000,00 
z którym ja się zgadzałem. Dlaczego powstał protokół nr 2? Ja byłem zdesperowany, 
żeby już podpisać wszystko. Ja miałem setki zapytań, próśb, wezwań do zapłaty, 
płaczących matek przed drzwiami, bo wypłaty nie miały. Panie Prezydencie! Proszę 
Pana o pomoc w załatwieniu tej sprawy! No nie wiem, co jeszcze mogę tutaj dodać? 
Firmy tak samo chcą startować w Lesznie wiele się pyta. Ja 26 lat firmę prowadzę  
i pracowałem na rzecz Skanska, Strabag, Mota. Sam budowałem most. Jako 
generalny wykonawca i wszędzie dawałem radę. Z płytą też dałem elegancko radę. 
Płyta z napisem cały czas stoi u mnie. Ona jest tak wycięta, że ona w ciągu jednego 
dnia może tam wrócić i może stać z napisem Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. Tak 
to było robione i tak to można zrobić. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Temat pewnie już był wielokrotnie omawiany na Komisji Infrastruktury i Rewizyjnej. 
Pewnie być może tam jeszcze nie raz powróci. W tym oto momencie przeszliśmy do 
kolejnego punktu. Proszę, jeszcze mamy zgłoszenie, Pan Radny Marek Ganowicz. 
Już takie ostatnie zgłoszenie do dyskusji. 

Pan Radny Ganowicz – Ja do dwóch rzeczy. Do tego, co mówiła 
koleżanka Kotomska w sprawie prohibicji między 22.00 a 6.00 rano. Mnie też 
zaatakowano dwa dni temu w tej sprawie po wiadomościach w radio i w telewizji. Ja 
tłumaczyłem w ten sposób: no, przecież dwa razy w miesiącu są wszystkie sklepy 
zamknięte. Czy ktoś umarł z tego powodu? Zachorował z tego powodu ktoś? Ktoś 
zemdlał z tego powodu? Jak nie będzie alkoholu od 22.00 do 6.00 rano w detalu, też 
się nikomu nic nie stanie. Ktoś potrzebuje, to sobie zrobi zapas. Uważam, że musimy 
wrócić, jest dyskusja ponowna, ale będziemy musieli się przekonywać o tym, że to jest 
potrzebne, chociażby dlatego, żeby hałasu koło tych sklepów nocnych ze sprzedażą 
alkoholu nie było. Ale to nie na temat. Ja mam drugą prośbę. Ponieważ nie zdążyłem 
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złożyć interpelacji, chciałem od Pana Dyrektora MOSiR-u się dowiedzieć, kto jest 
administratorem, kto użytkuje, kto odpowiada za stadion na Zaborowie? Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Czy Pan Dyrektor jest 
przygotowany do odpowiedzi dzisiaj, czy to jest temat na później? 

Pan Kryjom, Dyrektor MOSiR – Szanowni Państwo! Ja bym prosił  
o sprecyzowanie pytania, bo zarządcą tego obiektu jest Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji. Nie wiem, czy chodzi o wymienienie z imienia i nazwiska gospodarza 
obiekty, czy użytkowników? 

Pan Radny Ganowicz – Użytkowników. Kto użytkuje. Kto decyduje  
o tym, czy tam można grać, bawić się, itd., że wpuszcza na stadion. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Szanowni Państwo! To jest 
może temat na osobną rozmowę, na komisje, bo w zasadzie w tym punkcie też już 
odpowiedzi nie mamy przewidzianych, także ja w tym momencie chciałbym przejść do 
kolejnego punktu. 

 
Pkt 7. Zakończenie.  
 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo! Wyczerpaliśmy porządek obrad 49 Sesji Rady Miejskiej Leszna. Zamykam 
obrady Sesji Rady Miejskiej Leszna. Dziękuję wszystkim Państwu za udział. 
 
 
 
 
Protokołował:                                                     Przewodniczący obrad: 
                                                             
Szymon Hebisz                                                 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

 
 
    Piotr Więckowiak 
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Wyniki głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas XLIX Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 28 czerwca 2018 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 43 do 
niniejszego protokołu. 
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